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laştırma ve Altyapı Bakanı
Abdulkadir Uraloğlu, yazılı
açıklamasında, İstanbul'da

toplu taşımada Türkiye Kart kulla-
nımının vatandaşların seyahatlerini
kolaylaştıracağını belirtti. İstanbul'da
Türkiye Kart ile yeni bir seyahat dö-
neminin başlayacağını ifade eden
Uraloğlu, "UKOME'nin 31 Ekim 2024
tarihli kararı doğrultusunda İstan-
bul'da Türkiye Kart uygulaması TCDD
Taşımacılık AŞ tarafından işletilen
Marmaray, Sirkeci-Kazlıçeşme Raylı
Sistem Hattı, Halkalı-Bahçeşehir Ban-
liyö Hattı ve Gayrettepe-İstanbul Ha-
valimanı-Arnavutköy Metro Hattı'nda
geçerli olacak. Bu hatlarda Türkiye
Kart ile vatandaşlarımıza entegre bir
toplu taşıma sistemi sunarak ulaşımda
büyük bir kolaylık sağlayacağız." de-
ğerlendirmesinde bulundu.
Türkiye Kart pilot
illerde kullanılıyor

Uraloğlu, Türkiye Kart uygulama-
sının başlaması için UKOME kararının
ıslak imzalı olarak iletilmesinin ar-
dından BELBİM AŞ tarafından teknik
çalışmaların tamamlanacağını kay-
detti. Ülkede 81 ildeki toplu taşıma

kartlarını tek bir kartta toplayacak
olan Türkiye Kart'ı pilot iller olan
Konya, Kayseri, Gümüşhane, Yozgat
ve İstanbul'da Gayrettepe-İstanbul
Havalimanı Metro Hattı'nda kulla-
nıma açtıklarını anımsatan Uraloğlu,
"2024 yılının sonuna kadar sisteme
dahil olan il sayısını 18'e çıkartacağız.

Ankara'da Başkentray, İzmir'de İZBAN
başta olmak üzere Rize, Kocaeli, Ak-
saray, Tokat, Karabük, Uşak, Kahra-
manmaraş, Nevşehir, Kilis, Çorum
ve Gaziantep’te de çalışmalarımıza
devam ediyoruz. Türkiye Kart almak
isteyen vatandaşlar, PTT iş yerlerine
başvurabilecek. Vatandaşımıza ula-

şımda kolaylık sağlayacak bu proje-
mizi cüzi bir rakamla hizmete su-
nuyoruz. PTT iş yerlerinden Türkiye
Kart almak isteyen vatandaşlarımız
Şemasız Türkiye Kart için 40 lira,
Debit ve Prepaid için ise 60 lira
gibi sembolik bir rakam ödeyecek."
ifadelerini kullandı. » Sayfa 6’da

U

Bakan Uraloğlu,"Türkiye Kart uygulaması İstanbul'da Marmaray, Sirkeci-Kazlıçeşme Raylı Sistem Hattı, Halkalı-
Bahçeşehir Banliyö Hattı ve Gayrettepe-İstanbul Havalimanı-Arnavutköy Metro Hattı'nda geçerli olacak." dedi.

"Dünyanın kıtalararası koşulan tek ma-
ratonu" ünvanını taşıyan ve Dünya At-
letizm Birliğinin "Gold Label" kategori-
sinde yer alan maraton, 46. kez gerçek-
leştirildi. Türkiye İş Bankası 46. İstanbul
Maratonu'nu elit erkeklerde Etiyopyalı atlet
Dejene Debela kazandı. » Sayfa 11’de

Türkiye'de hava yolu-
nu kullanan yolcu sa-
yısının bu yılın sonun-
da 237 milyona, gele-
cek yıl ise 249 milyona

ulaşarak, yaklaşık 85,5
milyonluk Türkiye nü-
fusunun 3 katına yak-
laşacağı tahmin edili-
yor. » Sayfa 3’te

“Elisa Zonaro’nun İstanbul’u” adlı
fotoğraf sergisi Kazlıçeşme Sanat’ta

46. İstanbul Maratonu koşuldu

Türkiye’de bir yılda 31 bin kişi
akciğer kanserine yakalandı

Ittıfak

Sağlık Bakanlığı verilerine göre,
Türkiye'de bir yılda, baş sorumlusu
tütün ve tütün ürünleri kullanımı
olan akciğer kanserine 31 bin kişi
yakalandı, 25 bin kişi bu nedene
bağlı hayatı kaybetti. » Sayfa 2’de

1891–1910 yılları ara-
sında Osmanlı sarayında
Ressam-ı Hazret-i Şehri-
yâri olarak görev yapan
Fausto Zonaro’nun fo-
toğraf sanatçısı eşi Elisa
Zonaro’nun objektifinden

dönemin İstanbul’unu
anlatan fotoğrafların gös-
terildiği, “Elisa Zona-
ro'nun İstanbul'u” adlı
sergi Zeytinburnu Kazlı-
çeşme Sanat’ta sanatse-
verlerle buluştu.. 

İstanbul’da toplu taşımada 
TÜRKİYE KART dönemi

4 KASIM 2024 PAZARTESİ YIL: 28  SAYI: 9830

KAMU İHALE İLANLARINI www.ittifakgazetesi.com ADRESİNDEN TAKİP EDEBİLİRSİNİZ

Hava yoluyla Türkiye nüfusunun 
3 katı kadar yolcu taşınacak!

Türk savunma sanayisindeki ye-
teneklerin kullanılmasıyla
geliştirilen silahlı robot
köpekler göreve ha-
zırlanıyor. Dünya ge-
nelinde teknolojik
gelişmeler hızla iler-
lerken robotlar, mu-
harebe alanlarında
da önemli roller üst-
lenmeye başladı. Yapay

zeka destekli sistemler, güçlü do-
nanımlar ve otonom hare-

ket kabiliyetleriyle do-
natılan robotlar, mu-
harebe ortamında
sadece lojistik ve
keşif amaçlı değil,
doğrudan çatışma-
lara katılacak sevi-

yede kritik görevler
üstleniyor. » Sayfa 3’te

öTürkiye'nin normalde karadan
karaya atılmak üzere üretilmiş sü-
personik balistik güdümlü topçu
füzesi (roketi) TRG-230-İHA, ha-
vadan karaya atılarak 100 km üze-
rindeki hedefi tam isabetle vurdu.

SÜLEYMAN GÖKSU » 3’te

“Sabırlı Sali, Yantiri ve Çift Sarılı”
"Çok uzaklarda, rengarenk bir va-
dinin tam ortasında, gökkuşağının
tüm renklerini sergilediği, şeker pa-
muğuna benzer bulutların altında,
parlak ve ışıl ışıl bir ev dururdu.

ABDÜLAZİZ İKİCEVİZ » 8’de

AKINCI TİHA ve
TRG-230 FÜZESİ

Tantuni Vadisi’nin derinliklerinde
ekranların ötesinde bir dünya

Silahlı robot köpekler göreve hazırlıyor

İNAN ARVAS’IN HABERİ 12’DE

Genç girişimci Eray Altunbozar,
AirCar adını verdiği uçan oto-
mobil projesiyle Türkiye’yi bu
konuda öncü yapmaya hazırla-
nıyor. Yerli ve milli üretim için
devlet desteğiyle seri üretime
geçmeyi hedefleyen Altunbozar,
"Devletimiz yardım ederse biz
hazırız, AirCar’ı göklerle buluş-
turabiliriz" dedi. ABD’de Elektrik
Elektronik Mühendisliği eğitimini

tamamladıktan sonra yurda dö-
nen Eray Altunbozar’ın Kocaeli
Bilişim Vadisi’ndeki atölyesinde
hayat bulan AirCar projesi, Tür-
kiye’yi uçan arabalar çağında
öncü yapmaya hazırlanıyor. Air-
Car’ın geliştirilme sürecini an-
latan Eray Altunbozar, bu projeye
2017 yılında başladığını ve yak-
laşık 7 yıllık bir çalışmanın ürünü
olduğunu belirtti. » Sayfa 3’te

Türk Mühendisten Uçan Otomobil 
Projesi: “Göklerle buluşturabiliriz”

Dışişleri Bakanı Hakan
Fidan, Cibuti'de, Türki-
ye-Afrika Ortaklığı Üçün-
cü Bakanlar Gözden Ge-
çirme Konferansı'nın açı-
lışında konuştu. Cum-
hurbaşkanı Recep Tayyip
Erdoğan'ın selamlarını
ve konferansın başarılı
geçmesi için dileklerini
ileten Fidan, "Genç ve
dinamik nüfusu, kay-

nakları ve giderek bü-
yüyen pazarıyla Afri-
ka'nın kendisini 21. yüz-
yılda daha büyük bir rol
almaya hazırladığına ta-
nıklık ediyoruz." ifadesini
kullandı. Fidan, "Türki-
ye, Afrika'nın uluslararası
sistemde hak ettiği ko-
numu elde etmesini güç-
lü bir şekilde destekli-
yor." dedi. » Sayfa 7’de

İspanya'da 29 Ekim'de
ülkenin doğusundaki Va-
lensiya bölgesinde büyük
zarara neden olan sel
felaketinde hayatını kay-
bedenlerin sayısı 211'e
çıkarken, çok sayıda ka-
yıp olduğu belirtiliyor.
Halen çok sayıda kayıp
olduğunu, önceliğin ara-
ma ve kurtarma çalış-

malara verileceğini vur-
gulayan Sanchez, böl-
gede şu anda 2 bin 500
asker olmasına rağmen
5 bin asker ve 5 bin
jandarma ve polis ol-
mak üzere 10 bin gü-
venlik görevlisinin daha
Valensiya'ya gönderil-
mesi kararı aldıklarını
duyurdu. » Sayfa 10’da

Aile ve Sosyal Hizmetler
Bakanı Mahinur Özde-
mir Göktaş, sosyal pay-
laşım sitelerinin temsil-
cilerini, "şiddet içeren
yayınlar" konusunda
uyardı. Dijital medyanın
içerik şartlarındaki be-
lirsizlikler nedeniyle pek
çok riski beraberinde
getirdiğine dikkati çeken
Göktaş, "Çok geniş kit-
lelere ulaşan dijital içe-

rikler, zaman içinde ba-
ğımlılığa, dürtüsel dav-
ranış bozukluklarına yol
açabiliyor. Başka bir ifa-
deyle bireylerin toplum-
sal uyum ve birlikte ya-
şam becerilerine zarar
veriyor. Suç işleme ris-
kini artırıyor ve hukuki
yaptırımı olan fiillerin
gerçekleşmesine zemin
hazırlıyor." tespitinde
bulundu. » Sayfa 8’de

Fidan: Türkiye, Afrika’nın uluslararası sistemde
hak ettiği konumu elde etmesini destekliyor

Bakan Göktaş’tan sosyal paylaşım
sitesi temsilcilerine “şiddet” uyarısı

İspanya’daki sel felaketinde ölü sayısı
211’e çıktı, halen çok fazla kayıp var
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ATürkiye’de bir yılda 31 bin kişi
akciğer kanserine yakalandı
Sağlık Bakanlığı verilerine
göre, Türkiye'de bir yılda, baş
sorumlusu tütün ve tütün
ürünleri kullanımı olan akciğer
kanserine 31 bin kişi yaka-
landı, 25 bin kişi bu nedene
bağlı hayatı kaybetti. AA mu-
habirinin 1-30 Kasım Akciğer
Kanseri Farkındalık Ayı dola-
yısıyla Bakanlığın bu alandaki
çalışmalarından derlediği bil-
gilere göre, akciğer kanseri,
dünya genelinde erkeklerde
en sık, kadınlarda ise meme
kanserinin ardından ikinci sı-
rada en fazla görülen kanser
türünü oluşturuyor. Dünyada
ve Türkiye'de kanser kaynaklı
ölümlerin en yaygın nedeni
olarak gösterilen akciğer kan-
serinde 2022'de dünyada yak-
laşık 2,5 milyon yeni vakanın
ortaya çıktığı ve bu hastalığa
bağlı 1,8 milyon ölümün ger-
çekleştiği tahmin ediliyor. Tür-
kiye'de de erkeklerde en fazla
görülen kanserler içinde ilk
sırayı alan akciğer kanseri,
ortalama her 100 bin erkekten
55'inde ortaya çıkıyor, kadın-
larda ise ortalama 100
binde 11 görülme
sıklığıyla en faz-
la görülen kan-
serler arasında
beşinci sırada
yer alıyor. Ba-
kanlığın son ve-
rilerine göre, Türki-
ye'de bir yıl içerisinde yak-
laşık 31 bin kişi akciğer kanseri
tanısı alırken, 25 bin kişi bu
nedene bağlı hayatı kaybetti.
Tütün ve tütün ürünleri kul-
lanımı, özellikle akciğer kan-

serinin en önemli risk faktö-
rünü oluşturuyor. Türkiye'de
yapılan bir çalışmanın sonuç-
larına göre, tütün ve tütün
ürünleri kullanımı nedeniyle
akciğer kanseri oluşma oranı
erkeklerde yaklaşık yüzde 90,
kadınlarda ise yüzde 43. Tü-
tün ve tütün ürünü tüketi-
mindeki azalmayla akciğer
kanseri görülme sıklığı da
azalıyor. Akciğer kanserinin
diğer önemli nedenleri ara-
sında asbest, ağır metaller ile
hava kirliliği, pasif içicilik, ra-
don gibi çevresel risk faktör-
lerine maruziyet yer alıyor.
Geçmeyen veya giderek kö-
tüleşen öksürük, öksürürken
kan veya kanlı balgam çıkar-
mak, derin nefes alırken, ök-
sürürken veya gülerken kö-
tüleşen göğüs ağrısı, iştahsız-
lık, halsizlik, yorgunluk ve
kilo kaybı, ses kısıklığı, nefes
darlığı akciğer kanserinin en
önemli belirtileri arasında sa-
yılıyor. Fiziki muayene, akciğer
grafisi, bilgisayarlı tomografi,
bronkoskopi, biyopsi ve pa-

tolojik inceleme
gibi yöntem-

lerle teşhis
e d i l e n
hastalık-
ta, hasta-
lığın yeri,

evresi, has-
tanın yaşı gibi

farklı faktörler dik-
kate alınarak cerrahi, hedefe
yönelik tedaviler, radyoterapi,
kemoterapi, immünoterapi
gibi farklı tedavi seçenekleri
kullanılıyor. lANKARA-AA

Çocuklarda böbrek taşı
belirtilerine dikkat
Bursa Şehir Hastanesi'nde görevli
Üroloji Uzmanı Dr. Uğur Akgün
çocuklarda böbrek taşı oluşumu,
belirtileri ve tedavi yöntemleri
ile ilgili açıklamalarda bulundu.
Böbrek taşlarının böbreklerde ve
idrar yollarında sert minerallerin
birikmesiyle oluşan küçük taşlar
olduğunu belirten Uzm. Dr. Ak-
gün, çocuklarda daha az görül-
mesine rağmen son yıllarda daha
da artış gösterdiğine dikkat çekti.
Çocuklarda böbrek taşının oluş-
masının birçok nedeni olabile-
ceğini vurgulayan Uzm. Dr. Ak-
gün, “Genetik faktörler, yetersiz
sıvı tüketimi, beslenme alışkan-
lıklarının yanı sıra aşırı tuzlu ve
protein ağırlıklı gıdalar böbrek
taşlarına yol açabilir. Aynı za-
manda bazı metabolik hastalıklar
da buna sebep olabilir” dedi. İd-
rarda kanama, idrar renginde
biraz pembeleşme, karın veya
sırt ağrısı şeklinde belirtilerin
olabileceğini vurgulayan Uzm.
Dr. Akgün, “Sık ve ağrılı idrara
çıkma olabilir. Bulantı veya kusma
olabilir. Daha küçük çocuklarda
huzursuzlukla kendini göstere-
bilir. Eğer ki bu belirtilerden birisi
varsa ailelerinin bir üroloji uz-

manına başvurmalarında fayda
görmekteyiz. Biz, ultrason ve
röntgen ile tanı koyuyoruz. İleri
inceleme olarak da bilgisayarlı
tomografi görüntüleme ile kesin
tanıya ulaşıyoruz. Ancak çocuk-
larda kademe kademe bu gö-
rüntülemeleri sağlıyoruz ve to-
mografiyi daha sonraki seçenek
olarak görüyoruz” şeklinde ko-
nuştu. Tedavi yöntemlerini hak-
kında bilgiler veren Akgün, “Eğer
taş küçük ve idrar kanalına düş-
müşse bol su tüketimi ve ağrı
kesici ilaçlarla taşın kendiliğinden
düşmesini bekleyebiliriz bir süre.
Kendiliğinden düşme haricinde
diğer tedavi seçeneklerimiz ise
ESWL dediğimiz şok dalga te-
davisi veya endoskopik cerrahi
yöntemler olabilir. Şok dalga te-
davisi böbrek taşlarını parçala-
mak için kullanılan bir yöntem.
Çocuklar için güvenli bir tedavi
seçeneğidir. Diğer yöntemlerimiz
endoskopik cerrahi müdahaleler
ise eğer ki taşlar kendiliğinden
düşmeyecekse böbreğe zarar ver-
me gibi bir durum söz konusuysa
bu sefer bu hastalarda endosko-
pik yöntemlere başvuruyoruz”
diye konuştu. lBURSA-İHA

Şiddet içerikli oyuncaklar çocukların
gelişimini olumsuz etkileyebilir
Uzmanlar zihinsel gelişim, davranış
ve öğrenmeye önemli katkılar sağ-
layan oyuncakların özenle seçil-
mediği takdirde çocukların saldırgan
davranışlar göstermelerine, şiddet
eğilimli bireyler olmalarına yol aça-
bileceğini belirtiyor. Rengarenk ta-
sarımları, farklı kullanım amaçları
ve popüler kültüre göre değişen
şekilleriyle alış veriş merkezleri,
okul önleri, kırtasiye ve bakkal gibi
kolay ulaşabilecek yerlerde satılan
bıçak, kılıç ve silah gibi şiddet
içerikli oyuncaklar dikkati çekiyor.
Bu oyuncakların çocukların zih-
ninde güç ve kontrol gibi temaları
normalleştirdiğini ve saldırgan dav-
ranışlara zemin hazırladığını be-
lirten uzmanlar, AA muhabirine,
oyuncak seçiminin neden önemli
olduğunu anlattı. İstanbul Medipol
Üniversitesi Eğitim Fakültesi Öğ-
retim Üyesi Doç. Dr. Mefharet Ve-
ziroğlu Çelik, çocukların eğitim sü-
recinde oyuncakların öğrenimlerine
ciddi katkı sağladığını söyledi. Dı-
şarıdan bakıldığında sadece bir
oyuncak demenin doğru olmadığını
belirten Çelik, "Bu ürünler doğru
seçilmediğinde çocukların davra-
nışları, sosyal ve duygusal gelişimleri
ile akran ilişkileri açısından düşü-
nülenden daha zararlı sonuçlar do-

ğurabilir." dedi. Çocukların çizgi
filmler, diziler ve filmlerdeki şiddet
ve kavga ögelerinden etkilendiğini
dile getiren Çelik, "Bu süreçte etik
sorumluluk üstlenilmemesi, çocuk-
ların şiddete eğilimli davranışları
taklit etmelerine yol açabiliyor. Şid-
det içerikli oyuncaklar çocuklar
için güç ve cesaret sembolü olarak
talep görüyor ve sosyal ortamlarda
kullanılıyor. Özellikle duygusal ek-
siklikleri ve özgüven problemleri
olan çocuklarda bu yanlış algıla-
malar daha yoğun olarak görüle-
biliyor." diye konuştu. Çelik, şöyle
devam etti: "Şiddet içerikli ürünlerin
çocuklar arasında yaygınlaşması,
çocukların saldırgan davranışlar
göstermelerine, şiddete eğilimli bi-
reyler olmalarına ve ileride suça
yönelik faaliyetlere yönelmelerine
yol açabilir. Bu nedenle, bu tür
ürünlerin çocukların kolaylıkla ula-
şabileceği yerlerde bulundurulma-
masına özen gösterilmeli. Şiddet
içerikli oyun ve oyuncaklar yalnızca
bir çocuğun, ailenin veya okulun
sorunu değildir. Bu ürünlerin toplum
genelinde yaygınlaşması, toplumda
küçük yaştan itibaren şiddetin nor-
malleştirilmesine ve çocukların gü-
venliğinin tehlikeye düşmesine sebep
olabilir." lİSTANBUL-AA

ürk Hematoloji
Derneği (THD) ta-
rafından düzenle-

nen 50. Ulusal Hematoloji Kon-
gresi kapsamında yapılan basın
toplantısında konuşan Türk He-
matoloji Derneği Başkanı Prof.
Dr. Muhlis Cem Ar, yaşlılarda
görülen kansızlık sorununda ko-
lonoskopi veya endoskopi ya-
pılması gerektiğine vurgu yaptı.
Ar, “Yaşlılarda, koroner arter
veya damar tıkanıklığı olan has-
talar kan sulandırıcı kullanıyor.
Bu kan sulandırıcıların görül-
meyen bir yan etkisi, mikro ka-
namalar. Bu konuda uyanık ol-
mak lazım, bazen biz de hastada
özellikle zayıflama, iştahsızlık
gibi ya da dışkılama değişikliği
gibi değişiklikler yok ise kullan-
dığınız aspirine veya kan sulan-
dırıcıya bağlı şekilde açıklamaya
çalışıyoruz. Belli bir yaştan sonra;
mutlaka bir kolonoskopi ya da
endoskopi yapıp bakmak lazım,
çünkü sindirim sistemine bağlı
kanserleri görme ihtimali artıyor”
dedi. THD İkinci Başkanı Prof.
Dr. Şule Ünal Cangül de demir
eksikliğine bağlı kansızlığın
önemli bir halk sorunu olduğunu
işaret ederek, gebelerde oluş-
turduğu tehlikenin altını çizdi.
Cangül, “Demir eksikliği olan
gebelerde sadece gebe kansız
kalmıyor. Doğacak bebeği de ha-
yatının ilk iki yaşında demir ek-
sikliği sorunlarıyla karşı karşıya
kalıyor. Annenin deposunu kul-
landığı için, annenin demiri ek-
sikse bebek de demir eksikliğiyle
doğacak” ifadelerini kullandı.

Türk Hematoloji Derneği'nin
50.'sini gerçekleştirdiği Ulusal
Hematoloji Kongresi, Antalya'nın
Serik ilçesinde bulunan bir otelde
düzenlendi. Hematoloji bilim
alanında yapılagelen en önemli
organizasyon olan kongre, “Ol-
gularla Uygulamalı Akan Hücre
Ölçer Kursu” ve “Erik Frank-Or-
han Ulutin Hemostaz Laboratu-
var Kursu” olmak üzere 2 ayrı
eğitim programı ile başladı. 29

Ekim-2 Kasım 2024 tarihleri ara-
sında gerçekleştirilen kongrede,
bu sene 10'u sözlü sunu, 5'i tar-
tışmalı poster oturumu olmak
üzere toplam 43 bilimsel oturum,
12 uydu sempozyumu yapıldı.
“Kan kanserlerinin
yeni sınıflamaları var”

Kongrenin son gününde ger-
çekleştirilen basın toplantısında;
THD Başkanı Prof. Dr. Muhlis
Cem Ar, THD İkinci Başkanı Prof.
Dr. Şule Ünal Cangül, THD Genel
Sekreteri Prof. Dr. Özgür Mehtap
ve THD Yönetim Kurulu Üyesi
Prof. Dr. Emin Kaya hematolojiye
dair, çalıştıkları alanlara ilişkin
açıklamalarda bulundu. Prof. Dr.
Muhlis Cem Ar, Cumhuriyet Bay-
ramı'na da denk gelen tarihlerde
yapılan kongreyi 50. kez ger-
çekleştirmelerden duydukları gu-
rura dikkat çekerek, şu ifadelere
yer verdi: “Kongremiz, 29 Ekim'e
de denk geldiği için onu da içine
alacak şekilde bir plan yapmıştık.
Her sene olduğu gibi bu sene
de son derece yoğun bir bilimsel
program vardı. Bu sene oldukça
yüklü sayıda yapılmış bilimsel
araştırma kongremize gönderildi.
Hakemler gerçekten değerlen-
dirip seçmekte zorluk çektiler.
Ama 10 tane sözlü oturum, 60'a
yakın bildiri sözlü olarak sunuldu,
tartışıldı. Yaklaşık bir o kadar
tartışmalı poster de yine poster
alanlarında tartışıldı. Bilimsel
oturumlar ve uydu oturumlarıyla
birlikte oldukça zengin bir prog-

ram vardı. Bu sene yine Avrupa
Hematoloji Birliği ile ortak bir
oturum yaptık. Revaçta olan ko-
nulardan bir tanesi; kan kan-
serlerinin yeni sınıflamaları var,
genetik temelli sınıflamalar. Es-
kiden olduğu gibi tek tip, tek
bir tanı ve tek bir tedavi gibi
davranmıyoruz. Bu genetik sı-
nıflamalara göre, her genetik
imitasyona göre farklı bir ilaç
önerisi oluyor. Daha hedefe yö-
nelik, kişiye özgü tedaviler dö-
nemine giriliyor gözüküyor. Bu
bağlamda Avrupa Hematoloji
Derneği ile yaptığımız oturumu
da akut miyeloid lösemiye ve
MDS'ye ayırdık ve bu konuları
tartıştık. Son derece verimli bir
toplantı oldu.”

Prof. Dr. Şule Ünal Cangül,
“Demir Eksikliği Anemisi Neden
Önemli?” başlıklı konuşmasında;
aneminin, kansızlık demek ol-
duğunu belirterek, Türkiye'de
birçok vatandaşta görülen demir
eksikliğinin anemi ve Akdeniz
anemisi kaynaklı olduğunu dile
getirdi. Her iki hastalığın da halk
sağlığı sorunu olduğuna işaret
eden Şule Ünal Cangül, “Halk
sağlığı sorunu şu demek, bir so-
run toplumun yüzde 5'inden
fazlasını ilgilendiriyorsa o du-
ruma halk sağlığı sorunu diyoruz.
Demir eksikliği, bu açıdan bir
halk sağlığı sorunu. Çünkü gebe
kadınların yüzde 40'ı, doğur-
ganlık çağında olan kadınların
yüzde 30'u, çocukların yüzde
40'ı demir eksikliğine sahip. Bir

sorunun sık olması ve sonuçla-
rının önemli olması onu önemli
kılıyor. Demir eksikliği olan ge-
belerde sadece gebe kansız kal-
mıyor. Doğacak bebeği de ha-
yatının ilk iki yaşında demir ek-
sikliği sorunlarıyla karşı karşıya
kalıyor. Annenin deposunu kul-
landığı için, annenin demiri ek-
sikse bebek de demir eksikliğiyle
doğacak. Yine doğum kompli-
kasyonları gibi, erken doğum,
düşük doğum ağırlığı gibi so-
runlara da annenin demirinin
eksik olması, gebelik boyutu etkili
oluyor. Dolayısıyla bizim demir
eksikliğini bu açıdan önlememiz
gerekiyor, gebede önlememiz ge-
rekiyor” diye konuştu.
“Ölümlerin yaklaşık
yüzde 25'i tromboz
ilişkili oluyor”

Prof. Dr. Özgür Mehtap ise
damar tıkanıklığı ile ilgili ko-
nuşmasında, trombozun; vücut-
ta, damarda, atar damar ya da
toplardamarda pıhtı oluşması
şeklinde tanımlandığını, dünyada
her 4 ölümden birinin damar tı-
kanıklığına bağlı olduğunu dile
getirdi. Mehtap, “Ölümlerin yak-
laşık yüzde 25'i tromboz ilişkili,
yani pıhtı ilişkili oluyor. Bu altta
yatan birçok sebebe bağlı olabilir.
Özellikle kanserler, hareketsizlik,
bunun dışında genetik bazı du-
rumlar söz konusu olabiliyor.
Yani aileden gelen tromboza yat-
kınlık dediğimiz tablolar olabi-
liyor. Bu durumlarda her zaman

tromboz olmuyor ama örneğin
onu artıracak faktörlerle karşı-
laşıyoruz. Örneğin araya bir has-
talık girdiğinde, ameliyat girdi-
ğinde bu tür damarda pıhtılaş-
malar meydana gelip, hayatı
tehdit eden tablolarla karşılaşa-
biliyoruz. Bunlar toplardamar-
larda, özellikle bacak toplarda-
marlarında oluşan pıhtılar akci-
ğere atıp pulmoner emboli de-
diğimiz bir tabloyla ani ölümlere
sebep olabiliyor. Bunun dışında
tabii ki atar damar ilişkili pıhtılar
felçlere sebep olabilir. Yine kalp
krizlerine sebep olabilir. Altta
yatan birçok sebep var” dedi.

Prof. Dr. Emin Kaya, “Yapay
Zeka ile Saniyeler İçinde Kanser
Tanısı” başlıklı konuşmasında;
kanserden anemiye kadar geniş
bir hastalık yelpazesini kapsayan
hematoloji alanında, yapay zeka
uygulamalarının 2024'te çığır
açtığını kaydetti. Kaya, “Yenilikçi
yapay zeka platformları saye-
sinde kanser hücreleri saniyeler
içinde tespit ediliyor, klinik de-
neylere erişim hızlandırılıyor ve
hastaların tedavi süreçleri kişiye
özel hale getiriliyor. Yapay zeka
destekli mikroskop analizleri,
kan hücrelerinin detaylı ve hızlı
incelemesini sağlıyor. Bu ana-
lizlerde, görüntü işleme algorit-
maları sayesinde hücrelerin ya-
pısal farklılıkları saniyeler içinde
belirleniyor, lösemi gibi kan kan-
serleri hızlıca tespit edilebiliyor.
Özellikle lösemi gibi hücre ço-
ğalmasının hızlı olduğu kanser
türlerinde, erken tanı, hastaların
tedavi şansını ciddi oranda artı-
rıyor. Yapay zeka destekli bu sis-
temler, kan örneklerinde anormal
hücrelerin ayırt edilmesinde bü-
yük bir hassasiyet sağlarken, yüzde
90'a varan doğruluk oranlarıyla
geleneksel yöntemleri geride bı-
rakıyor. Böylece doktorlar hızlı
karar alarak tedaviye en erken
aşamada başlayabiliyor ve bu da
yüzlerce hastaya hayat kurtarıcı
bir müdahale fırsatı sunuyor” şek-
linde konuştu. lANTALYA-İHA

T
“Bağışlanan her
organ, yaşama
tutunan bir insandır”
Organ Bağışı Haftası nedeniyle
açıklamalarda bulunan Tunceli
Devlet Hastanesi Organ ve Doku
Nakil Koordinatörü Birten Gö-
kalp, bağışlanan her organın
yaşama tutunan bir insan ol-
duğunu söyledi. Tunceli Devlet
Hastanesi Organ ve Doku Nakil
Koordinatörü Birten Gökalp, 3-
9 Kasım Organ Bağışı Haftası
nedeniyle açıklamalarda bulun-
du. Organ bağışı için 18 yaşını
doldurmuş olmak, akli denge-
sinin yerinde olması ve iki şahit
huzurunda bağış formunun dol-
durulması gerektiğini kaydeden
Gökalp, bunların yanı sıra kişi-
nin öldükten sonra aile izninin
de olması gerektiğini belirtti.
Bağışlanabilecek organlar hak-
kında bilgi veren Gökalp, “Kalp,
böbrek, karaciğer, akciğer, pan-
kreas, ince ve kalın bağırsak,
üst ve alt ekstremite, üst ve alt
solunum yolları ve kornea ba-
ğışlanabilir. Diyanet İşleri Baş-
kanlığı da 6 Mart 1980 tari-
hinde organ bağışının caiz ol-
duğunu ilan etmiştir'' dedi. Or-
gan bağışının önemine vurgu
yapan Gökalp, “Her yıl binlerce
insan organ nakli beklerken ha-
yatını kaybediyor. Her yıl nakil
olabilecek binlerce organ, nakil
bekleyenlerin umutlarıyla bir-
likte toprağa gömülüyor. Dün-
yada her on dakikada bir kişi,
organ yetmezliğine girebiliyor
ve yine her 17 dakikada bir kişi,
organ yetmezliği yüzünden ha-
yatını kaybediyor. Unutmayalım
ki bağışlanan organ, yaşama tu-
tunan bir insandır” şeklinde ko-
nuştu. lTUNCELİ-İHA

Demir eksikliği önemli bir halk sağlığı sorunudur
Türk Hematoloji Derneği (THD) tarafından düzenlenen 50. Ulusal Hematoloji Kongresi kapsamında
yapılan basın toplantısında konuşan Türk Hematoloji Derneği Başkanı Prof. Dr. Muhlis Cem Ar, yaşlı-
larda görülen kansızlık sorununda kolonoskopi veya endoskopi yapılması gerektiğine vurgu yaptı.
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ABD’de Elektrik Elektronik Mü-
hendisliği eğitimini tamamladık-
tan sonra yurda dönen Eray Al-
tunbozar’ın Kocaeli Bilişim Vadi-
si’ndeki atölyesinde hayat bulan
AirCar projesi, Türkiye’yi uçan
arabalar çağında öncü yapmaya
hazırlanıyor.
"Projeye 2017’de
başladım"

AirCar’ın geliştirilme sürecini
anlatan Eray Altunbozar, bu pro-
jeye 2017 yılında başladığını ve
yaklaşık 7 yıllık bir çalışmanın
ürünü olduğunu belirtti. Altun-
bozar, "Firmamız yaklaşık 7 yıldır
faaliyette. Elektrikli otonom uçan
araç yapan bir firma. Şu anda
Gebze’deki Bilişim Vadisinde ça-
lışmalarımızı yürütüyoruz. Aracın
7’nci prototipini geliştirdik" dedi.
Girişimcilik konusunda kendisini
geliştiren bir mühendis olduğunu
aktaran Altunbozar, 2017 yılında
uçan otomobil yapmaya karar
verdiğini söyledi. Altunbozar,
"Dronların dünya genelinde yay-
gınlaşmasıyla bende araştırma-
larıma başladım. Araştırdıktan
sonra bu işi yapmaya karar ver-
dim. Zamanının geldiğini düşün-
düm. ’2017’de başlarsak anca
vakti geldiğinde hazır oluruz’
diye düşündüm. O niyetle başla-
dım ve buraya kadar geldik" diye
konuştu.
"Biz hazırız, AirCar’ı
göklerle buluşturabiliriz"

Altunbozar, AirCar’ın yalnızca
test aşamasında olduğunu ve gerekli
destekle seri üretime geçebileceğini
vurgulayarak, "Biz hazırız ancak
AirCar’ı üretmek, kısmen seri üre-
time almak maliyetli, külfetli bir
konu. Devletimiz yardım ederse
biz hazırız, AirCar’ı göklerle bu-
luşturabiliriz. Şu anda test aşama-
sında uçuyoruz" şeklinde konuştu.
Genç mühendis Eray Altunbozar,
AirCar’ın sağlayacağı avantajlara
da değindi. Altunbozar, "İstanbul’da
trafikte bir yere gidemiyoruz. Çok
fazla vaktimiz gidiyor. Herkesin

vaktine yazık. AirCar gibi elektrikli
ve otonom hızlı uçan araçlar bu
problemi azaltabilir. Uçan arabalar
çağının başlangıcı, nasıl elektrikli
arabalar yavaş yavaş artan bir oran-
da yayıldıysa bunlar da yayılacak.
Biz bunu Türkiye’de yaparsak ithal
etmeyeceğiz, paramız yurt dışına
gitmeyecek. Yerli ve milli olarak
vatandaşlarımızla buluşturacağız"
ifadelerini kullandı.

Öz sermaye ile projesini bu
aşamaya kadar getirebildiğini an-
latan Altunbozar, "AirCar’ın bir
çoğu öz sermaye ile ilerledi. Dev-
letten, TÜBİTAK’tan Ar-Ge geliş-
tirmeleri için iki projede destek-
lendik ancak bundan sonra fab-
rikalaşmak ve seri üretime geç-
mek lazım. Devletimiz, ’AirCar
gibi uçan arabalar Türkiye’de
üretilsin’ gibi karar alırsa bizde
Türkiye’de bunun fabrikasını kur-
mak, senede en azından 500-
1000 adet üretebilecek tesisi yap-
mak istiyoruz. Bunun planlama-
sını yaptık" dedi. Aracın tasarı-
mından üretimine kadar tüm de-
taylarını ekibiyle birlikte geliştir-
diğini söyleyen Altunbozar, söz-
lerini şöyle sürdürdü: "Motorları,
koltukları, yazılımı, kullandığımız
komponent, kablolama, batarya-
ların entegrasyonu gibi tüm de-
tayların hepsini biz geliştirdik.
Tüm sisteme hakimiz. Bizde gayet
gelişmiş bir model yaptık. Araç
2 kişilik ve yaklaşık 300 kilogram.
2 kişiyi taşıyabiliyor, yaklaşık 200-
250 kilogram yük taşıyabiliyor.
Otonom özelliği var ama şu anki
regülasyon bize mutlaka pilotun
ve joystickin olmasını zorunlu
koşuyor. Oto pilot olabilir ama
mutlaka pilotta içinde olmalı. Bu
pilotun 30 saatlik eğitim alması
gerekiyor. 30 saatlik eğitimi ta-
mamlayan birisi AirCar’ı uçura-
bilecek. 2 kişiyle yaklaşık 45 da-
kika uçabileceğiz. Bu da İstan-
bul’un bir ucundan bir ucuna uç-
maya yeterli. Elektrikli, 15 dakika
içinde piller şarj olabiliyor. Saatte
90 kilometrelik hızla seyredebi-
liyor." lİSTANBUL-İHA
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Türk mühendisten uçan
otomobil: “Göklerle
buluşturabiliriz”

ULAK Haberleşme AŞ (ULAK),
6G teknolojilerine odaklanarak
bu alanda 113 patent başvuru-
sunda bulundu. Şirketten yapılan
yazılı açıklamaya göre, ULAK
ticari şebeke operatörlerinin kul-
landığı mobil ve geniş bant ha-
berleşme sistemlerine yönelik
yerli ve milli ürünlerle Türkiye'nin
iletişim teknolojilerine katkı sağ-
lıyor. 6G teknolojilerine odaklanan
ULAK, bu alandaki patent baş-
vurularını her geçen gün artırır-
ken, AR-GE çalışmaları neticesinde
şimdiye kadar 6G alanında 113
patent başvurusunda bulundu.
Bu başvuruların 30'u Patent İş-
birliği Anlaşması (PCT) kapsa-
mında uluslararası düzeyde ya-

pılırken, 7'si ABD'ye, 76'sı ise
ulusal patent başvurusu olarak
kaydedildi. Ayrıca bugüne kadar
27 patent tescil edildi. Biri ABD
Patent ve Marka Ofisi (USPTO)
tarafından, 26'sı ise Türk Patent
ve Marka Kurumu tarafından
onaylandı. ULAK AR-GE ekibi,

akademik geçmişleri ve güncel
standartlaşma çalışmaları doğ-
rultusunda buluş geliştirme ça-
lışmalarına yöneliyor. Şirket, 6G
teknolojisinin geliştirilmesine yö-
nelik yapay zeka, karasal olmayan
ağlar, kanal kontrol mekanizma-
ları, çoklu erişim teknikleri, hüc-

resel olmayan ağlar, Radyo Erişim
Ağı (RAN) teknolojileri ile AR-
GE çalışmalarını sürdürüyor. Bu
çalışmalar sonucunda Standarda
Esas Patentler (SEP) olarak ad-
landırılan, 6G teknolojisinin stan-
dartlarını belirleyecek patentler
üretmek şirketin hedefleri ara-
sında yer alıyor. ULAK, üniversi-
teler ve akademisyenlerle kurduğu
işbirlikleri sayesinde teknoloji ge-
liştirme ve patent alma süreçlerini
eş zamanlı olarak yürütüyor. ULAK
Fikri ve Sınai Mülkiyet Hakları
ekibi, patent portföyünü yöne-
tirken aynı zamanda fikri mülkiyet
haklarını koruma, ticarileştirme
ve bunlarla ilgili çalışmalar yü-
rütüyor. lANKARA-AA

Türk savunma sanayisinin
gelişiminde dünya genelinde
ses getirecek işlere imza atıl-
maya devam ediyor. Son
olarak Baykar'a âit Akıncı
TİHA'dan ateşlenen ve Ro-
ketsan tarafından üretilen,
Türkiye'nin normalde kara-
dan karaya atılmak üzere
üretilmiş süpersonik balistik
güdümlü topçu füzesi (ro-
keti) TRG-230-İHA, havadan
karaya atılarak 100 km üze-
rindeki hedefi tam isabetle
vurdu. Türkiye böylece TRG-

230-İHA ve Akıncı ikilisiyle
dünyada bir elin parmakla-
rını geçmeyen ülkelerin sâ-
hip olduğu kapasiteye ulaştı.
Maliyeti pahalı olmayan, he-
defi büyük bir hassasiyetle
yok eden TRG-230-İHA’nın
menzili yüksek olması se-
bebiyle; BUK, S-300 ve Pat-
riot gibi hava savunma sis-
temlerine karşı etkili oluyor.
TRG-122-İHA güdümlü top-
çu roketinin de yakın za-
manda Akıncı TİHA'dan atı-
labileceği açıklandı.

Milli Eğitim Bakanlığı (MEB),
"Beceri Geliştirme Programı"
kapsamında hayata geçirilen
zanaat atölyelerinin 81 ilde
açılacağını bildirdi. Bakanlıktan
yapılan açıklamaya göre, Mes-
leki ve Teknik Eğitim Genel
Müdürlüğü bünyesindeki or-
taöğretim kurumlarında geçen
temmuzda açılan zanaat atöl-
yeleri, ilk olarak 10 ilde 196
okulda uygulamaya konuldu.
Ardından, 18 ilde 270 okulda
pilot olarak uygulanan çalış-
malardan, 129 farklı modüler
kurs programında 7 ve 8. sınıf
öğrencileri yaz boyunca üc-
retsiz olarak faydalandı. Or-
taokulların 7 ve 8. sınıflarına
devam eden öğrencilere mes-
lekleri tanıma, atölye ortamını

deneyimleme ve farklı alan-
larda temel beceri kazanma
imkanı sunarak öğrencileri ge-
lecekteki kariyerlerini belirleme
noktasında desteklemeyi he-
defleyen atölyeler, çocukların
ilgi alanlarını ve yeteneklerini
keşfetmelerine imkan sağlıyor.
Zanaat atölyeleri, "Beceri Ge-
liştirme Programı" kapsamında,
81 ilde Valiliklerce uygun gö-
rülen mesleki ve teknik orta-
öğretim kurumlarında, MEB'e
bağlı resmi ve özel, örgün ilk-
öğretim ortaöğretim kurum-
larında en az 7. sınıf düzeyinde
öğrenim gören öğrencilere açı-
lıyor. Başvurular ve detaylı bil-
gi," https://e-kurs.meb.gov.tr"
internet adresinden temin edi-
lebilecek. lANKARA-AA

Hava yoluyla gelecek yıl Türkiye
nüfusunun 3 katı kadar yolcu taşınacak

Öğrencilere temel meslek
becerilerini keşfetme imkanı sunan
zanaat atölyeleri, 81 ilde açılıyor
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ünya genelinde tek-
nolojik gelişmeler
hızla ilerlerken ro-

botlar, muharebe alanlarında da
önemli roller üstlenmeye başladı.
Yapay zeka destekli sistemler,
güçlü donanımlar ve otonom ha-
reket kabiliyetleriyle donatılan
robotlar, muharebe ortamında
sadece lojistik ve keşif amaçlı
değil, doğrudan çatışmalara ka-
tılacak seviyede kritik görevler
üstleniyor. Özellikle silah sistem-
lerinin robotlara entegre edil-
mesiyle bu makineler birer "uzuv"
gibi silahları etkili ve hızlı şekilde
kullanabiliyor. Robotların muha-
rebe alanındaki kullanımı birçok
ülke ve savunma şirketinin stra-
tejik planlarında önemli bir yer
ediniyor. İnsansız sistemlerin,
düşman hatlarını koruyarak veya
doğrudan düşman bölgelerine
sızarak insan kayıplarını en aza
indirecek şekilde görev yapması,
askeri stratejilerde yeni bir pa-
radigma yaratıyor. Türkiye de
bu teknolojik dönüşümde adım-
larını hızlandırarak, robotların
savaş alanında etkin kullanılması
konusunda çalışmalar yürütüyor.
Robotların silahlandırılması, yük-
sek risk taşıyan operasyonlarda
insan kayıplarını en aza indirerek
askeri birliklerin hedeflerine ulaş-
masını sağlıyor. Özellikle düşman
hattına yakın bölgelerde devriye
görevi üstlenen, tehdit unsurlarını
analiz eden ve gerektiğinde doğ-
rudan müdahalede bulunabilen

robotlar, askeri stratejilerde önem-
li bir etki yaratıyor. Bu teknoloji-
nin Türkiye'deki örneklerinden
biri Quad Robotics ve Savhatek
işbirliğiyle geliştirildi. Savhatek’in
Antalya’da ürettiği, uzaktan ku-
mandalı ve hafif silah kulesi,
robot köpeklerin üzerine monte
edilerek hem keşif yapabilen hem
de hedeflere karşı doğrudan mü-
dahale edebilen bir yapı oluştu-
ruldu. Bu kulelerin, şehir içi sa-
vaşlar olarak da bilinen meskun
mahal muharebelerinde etkin
görev yapabilmesi, muharebe sa-
hasında önemli avantaj sağlıyor.
7,62 ve 5,56 kalibre silahlarla
donatılmış robot köpekler, 400
metreye kadar etkili menzile sa-
hip, 25 ile 600 metre mesafeden
gövde hedeflerine nokta atışı ya-
pabiliyor. Bu kapsamda gerçek-
leştirilen testlerde, robot köpek-
lerin hem 7,62 hem de 5,56 ka-
libre silahlarla seri atış yeteneği
de değerlendirildi. Yapılan test-
lerde, robot köpeklerin yüksek

performansla geri tepmeyi en
aza indirerek hedef üzerinde ni-
şangahı sabit tuttuğu ve hedefleri
yüksek doğruluk oranıyla vura-
bildiği gözlemlendi. Özellikle seri
atışlarda dahi robotların hedefe
odaklanmış yüksek performansı,
sahada etkili bir avantaj olarak
öne çıkıyor. Silahlı robot köpek,
atış testlerinin ardından 11-17
Kasım tarihlerinde Foça Jandar-
ma Komando Eğitim Komutanlığı
ve Jandarma Asayiş Vakfını Des-
tekleme AŞ markası olan JAV-
DESTUR organizasyon ve koor-
dinesinde Foça Jandarma Albay
M. Remzi Kızılsu Atış Alanı'nda
icra edilecek Boran VI Yarışma-
sı'na katılacak. Quad Robotics
ve Savhatek yetkililerinin eşlik
edeceği silahlı robot köpek, keskin
nişancıların yanında gösteri atışı
yapacak ve performansından ör-
nekler sergileyecek. Savhatek ta-
rafından geliştirilen silahlı kuleler,
üzerlerindeki lazer ve mesafe öl-
çerler sayesinde uzak mesafe-

lerden yapılan atışlarda yüksek
isabet oranları sağlıyor. Kulelerin
bağımsız hareket kabiliyeti, oto-
nom hedef tespiti, gelişmiş ni-
şangah sistemleri ve balistik he-
saplama modülleri sayesinde mu-
harebe sahasında çok yönlü gü-
venlik çözümleri sunuluyor. Bu
özelliklerin entegrasyonu saye-
sinde robot köpekler, ihtiyaç du-
yulan stratejik noktalarda gü-
venliği sağlamak üzere otonom
nöbet görevleri üstlenebiliyor.
Aynı zamanda, kulelerin üzerine
entegre edilebilecek seri atış ya-
pabilen silahlar, dron sistemlerine
karşı caydırıcı bir savunma kap-
asitesi sağlıyor. Bu sayede robot
köpekler, hem insan birimlerinin
hem de önemli altyapıların ko-
runmasında önemli bir rol oy-
nuyor. Robot köpekler, üzerlerine
entegre edilen silah sistemleri
sayesinde, zorlu arazi ve hava
koşullarında bile etkin bir şekilde
ilerleyebiliyor. Dağlık, çamurlu
veya dar alanlarda rahatça ha-
reket edebilme kabiliyetine sahip
olan robotlar, özellikle zorlu ope-
rasyon koşullarında öncelik haline
geliyor. Yapay zeka destekli he-
defleme sistemleri, robotların
düşman hedeflerini algılamasına
ve doğru şekilde müdahale et-
mesine olanak tanıyor. Otonom
hedef takibi, engelden kaçınma
gibi ileri teknolojik özellikler ise
operasyonların daha güvenilir
ve verimli şekilde yapılmasını
sağlıyor. lANKARA-AA

D

Türkiye'de hava yolunu kullanan
yolcu sayısının bu yılın sonunda
237 milyona, gelecek yıl ise 249
milyona ulaşarak, yaklaşık 85,5
milyonluk Türkiye nüfusunun 3
katına yaklaşacağı tahmin ediliyor.
AA muhabirinin, 2025 Yılı Merkezi
Yönetim Bütçe Kanunu Tekli-
fi'nden yaptığı derlemeye göre,
geçen yıl direkt transit yolcular
dahil 214,1 milyon olan hava
yolu yolcu sayısının, bu yıl yüzde
10,6 artışla 237 milyona yüksel-
mesi öngörülüyor. Gelecek yıl yol-
cu sayısının 249 milyona ulaşması
bekleniyor. Böylece gelecek yıl,
85 milyon 372 bin 377 olan Tür-
kiye nüfusunun yaklaşık 3 katı
kadar yolcu taşınmış olacak. Söz
konusu sayının 2026'da 255 mil-
yonu, 2027'de ise 260 milyonu

bulması hedefleniyor. Devlet Hava
Meydanları İşletmesi (DHMİ) ta-
rafından Türkiye genelinde sivil
hava trafiğine açık 50 havalimanı
işletiliyor. Bunun yanı sıra Eskişehir
Teknik Üniversitesi tarafından iş-
letilen Eskişehir Hasan Polatkan
Havalimanı, Türk Hava Yolları
tarafından işletilen Aydın Çıldır
Havalimanı, Cumhurbaşkanlığı
Savunma Sanayii Başkanlığı de-
netiminde özel sektör tarafından
işletilen İstanbul Sabiha Gökçen
Havalimanı ile DHMİ denetimi
altında özel sektör tarafından iş-
letilen Zafer, Zonguldak Çaycuma,
Gazipaşa Alanya, Çukurova Ulus-
lararası ve İstanbul havalimanla-
rıyla birlikte sivil hava trafiğine
açık 58 havalimanında hizmet
veriliyor. lANKARA-AA

Türk savunma sanayisi silahlı
robot köpekleri göreve hazırlıyor

Türk savunma
sanayisindeki
yeteneklerin
kullanılmasıyla
geliştirilen si-
lahlı robot kö-
pekler göreve
hazırlanıyor.

AKINCI TİHA ve
TRG-230 FÜZESİ

ULAK Haberleşme, 6G alanında 113 patent başvurusu yaptı

Genç girişimci Eray Altunbozar, AirCar adını verdiği uçan
otomobil projesiyle Türkiye’yi bu konuda öncü yapmaya
hazırlanıyor. Yerli ve milli üretim için devlet desteğiyle seri
üretime geçmeyi hedefleyen Altunbozar, "Devletimiz yardım
ederse biz hazırız, AirCar’ı göklerle buluşturabiliriz" dedi. 
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Sultangazi Belediyesi ta-
rafından düzenlenen Kül-
tür Festivali etkinlikleri
çerçevesinde 3. Sultan-
gazi Sivas Gardaşlık Gün-
leri açılışı coşkulu bir şe-
kilde gerçekleşti. Sultan-
gazi Belediyesi, Anado-
lu’nun tarih kokan şehirlerinin
lezzetlerini, kıyafetlerini ve kül-
türlerini Anadolu Kültür Festivali
ile ilçe sakinlerine tanıtmaya de-
vam ediyor. Sivas’ın meşhur lez-
zetleri Anadolu Kültür Festivali
ile Sultangazi'ye taşındı. Sultangazi
Belediyesi tarafından düzenlenen
3. Sultangazi Sivas Gardaşlık Gün-
leri açılış töreni gerçekleştirildi.
Programa, Sultangazi Kaymakamı
Mahmut Kaşıkçı, Sultangazi Be-
lediye Başkanı Abdurrahman Dur-
sun ve davetliler katıldı. Prog-
ramda konuşan Sultangazi Bele-
diye Başkanı Abdurrahman Dur-
sun, “Sivaslılar bu meydanı çok
güzel bir şekilde şenlendirdiler.

Sizlerde birlik ve beraberliğe
vurgu olması adına Sultan-
gazi’de ve çevresinde de sivil
toplum kuruluşları ile uğraşan
dernekleri, vakıfları bir araya
getirdiniz. Bu güçlü organi-
zasyonları da kattınız. Bizim
amacımız da bu. Anadolu Kül-

tür Festivali adı altında her sene
düzenliyoruz, hemşerilerimizi bir
araya getiriyoruz” dedi. Konuş-
masına devam eden Belediye Baş-
kanı Abdurrahman Dursun, “Dost-
lukları pekiştirmeye, arkadaşlıkları,
kardeşlikleri güçlendirmeye ve
burada bir ve beraber olduğumuzu
göstermeye gayret ediyoruz. Bu
gayretimizin sonucunu bugün bu-
rada gördüğümüz şekilde, akşam-
ların coşkulu şekilde geçtiğini gö-
rünce daha da değerli olduğunu
biliyoruz ve bu işleri bu vesileyle
devam ettiriyoruz. Sivaslıları çok
seviyoruz. Sultangazi’de yaşayan
81 vilayetin insanlarını seviyoruz”
şeklinde konuştu.

Arnavutköy Be-
lediyesi’nin des-
tekleriyle Arna-
vutköy Şehir
Parkı’nda düzen-
lenen memleket
tanıtım prog-
ramlarında bu

haftasonu Ordu Tanıtım Gün-
leri ev sahipliği yaptı. Arna-
vutköy Ordulular Derneği’nin
organizasyonunda yapılan ta-
nıtım günlerinde memleket
hasreti yaşayan vatandaşlar
doyasıya eğlendi. Ordu’ya ait
yöresel ürünlerin sergilendiği
stantlardan alışveriş yapan va-
tandaşlar yöresel oyunlarıyla
da doyasıya eğlendi.  Düzen-
lenen programa Arnavutköy
Belediye Başkanı Mustafa Can-
daroğlu, Arnavutköy Kayma-
kamı Mahmut Hersanlıoğlu,
İstanbul Milletvekili Mustafa
Demir, Arnavutköy Ordulular
Dernek Başkanı Nevzat Bulut,
Meclis Üyeleri Muhtarlar, Sivil
Toplum Kuruluşu temsilcileri,
Dernek Temsilcileri, Muhtarlar
ve çok sayıda vatandaş katıldı.
Düzenlenen programda konu-
şan Belediye Başkanı Mustafa
Candaroğlu, “Burayı ziyaret
eden tüm vatandaşlarımıza
bizleri yalnız bırakmadıkları
için çok teşekkür ediyorum.
Bu hafta 5’incisini gerçekleş-
tirdiğimiz memleket günleri-
mizde huzur ve neşe içerisinde
çok ciddi bir kalabalık var.
Şehir Parkı’mız ilçemizin mer-
kezinde ve hemen hemen tüm

etkinliklerimize ev sahipliği ya-
pıyor yazın ayrı güzel, kışın
ayrı güzel. Yaklaşık 12 derne-
ğimizle beraberce organize et-
tiğimiz bu mekanımızda mem-
leket günlerimizi yapmaya de-
vam edeceğiz. Hemşehrileri-
mize hem sosyal hemde kül-

türel açıdan hizmet vermeye
devam edeceğiz.” şeklinde ko-
nuştu. Yine düzenlenen prog-
ramla alakalı konuşan Arna-
vutköy Ordulular Dernek Baş-
kanı Nevzat Bulut, “Bu imkan-
ları bizlere sunan belediye baş-
kanımıza çok teşekkür ediyo-

rum. Burada bir memleket öz-
lemi vardı, daha öncesinde
böyle bir organizasyon yoktu
bir özlem olduğunu fark ettik.
Ordulu olmayan birisi buraya
gelip alışveriş yapıyor burada
çok ince bir düşünce var kültür
birleşmesi oluyor. ‘’ifadelerini
kullandı. Programa katılan va-
tandaşlardan Serkan Temur
ise, “Burada bir açılış programı
yapıldı. Arnavutköy STK’ları
başta olmak üzere çok yoğun
bir katılımla açılış yapıldı. Ar-
navutköy’de Orduluların nüfus
oranıda oldukça fazla. Bu tür
programlar memleketine özlem
duyan ve gidemeyen insanlar
için kendi heşşehrilerini görme
ve kültürlerini yaşama adına
çok anlamlı oluyor ve özlem
gideriliyor.” dedi.

UFUK AKYILDIZ
Kartal Belediyesi’nde DİSK Ge-
nel-İş Sendikası ile Kartal Bele-
diyesi arasında yürütülen Toplu
İş Sözleşmesi görüşmeleri an-
laşmayla sonuçlandı. 2024 yılı
Ocak ayında işçilere verilecek
en düşük brüt yevmiye 666,75
TL iken, yeni sözleşme kapsa-
mında bu rakam brüt bin 430
TL oldu. Buna göre, Ocak
2024’te 29 bin 940 TL olan giy-
dirilmiş en düşük net işçi ücreti,
net 46 bin 931,23 TL’ye yüksel-
tildi. İlk vergi diliminde geçerli
olacak bu aylık net ücret, Kartal
Belediyesi'nde çalışan işçilerin
alacağı en düşük ücret olarak
belirlendi. Bu ücrete Günlük Yev-
miye, Yemek, Yol, Yakacak, Sos-
yal Yardım, 60 günlük ikramiye
ve Kıdem Zammı dahil. Buna
göre, bordroda görülecek çıplak
rakam, sendika aidatı dahil 37
bin 705,62 TL olacak. Ayrıca,
bu zam oranı 1 Temmuz 2024 -
31 Aralık 2024 tarihleri arasında
geçerli olup, 2025 Ocak ayında
TÜFE oranında zam yapılacak
ve bu artış altı aylık periyotlarda
TÜFE oranında tekrarlanacak.
Bu tutara; Sorumluluk Ücreti,
Engelli - Engelsiz Çocuk Yardımı,
Eğitim Yardımları, 1 Mayıs İk-
ramiyesi, 8 Mart İkramiyesi, En-
gelliler Günü İkramiyesi, Rama-
zan ve Kurban Bayramı İkrami-
yeleri ve Yazlık-Kışlık Giyim Yar-
dımı dâhil değil. Bu destekler
ise ayrıca hesaplanarak işçilere
ödenecek. Anlaşılan bu ücret dı-
şında, çalışanların medeni du-
rumları, görev türleri, iş pozis-
yonları ve sorumluluklarına göre
direksiyon ücreti, koku tazmi-
natı, yıpranma tazminatı, geçici
görev yollukları, doğum, evlilik
ve afet destek ödemesi gibi ek
sosyal destekler de ayrıca he-
saplanarak ödenecek.

Kartal Belediyesi'nde
toplu sözleşme
imzalandı

atih Be-
l ed iye -
s i ' n i n

2020 yılında Yedi-
kule Hisarı'nda baş-
lattığı kapsamlı res-
torasyon çalışması
hız kesmeden de-
vam ediyor. Bizans İmpara-
torluğu ve Osmanlı Cihan Dev-
leti Dönemi'ne ait nadir ör-
neklerinden olan Yedikule Hi-
sarı'nı meydana getiren kule-
lerin, görsel ve tarihi kaynak-
larda külahlarının olduğuna
işaret ediliyor. Osmanlı sey-
yahlarının 16. yüzyılda eliyle
yaptığı tüm İstanbul tasvirle-
rinde de Yedikule'nin külahları
görülüyor. Yüzyıllar boyunca
Yedikule'nin anlatıldığı Batılı
çizerler tarafından yapılmış
gravürlerde de kulelerin konik
külahlar ile örtüldüğü belirti-
liyor. Fatih Belediyesi'nin titiz
araştırmaları sonucunda ise,
19. yüzyılın ilk yarısında ku-
lelerin üzerinde bulunan kü-
lahların tamamen ortadan
kalktığı belirlendi. İstanbul si-
luetini asırlarca süsledikten
sonra kaybolmuş parçalarından
olan Yedikule Hisarı'nın külah
çatılarından ilki ise Koruma
Kurulu onaylı proje doğrultu-
sunda imalatının gerçekleşti-
rilmesinin ardından giriş ku-
lesine takıldı. Minareler ve
kubbeler şehri İstanbul'un, ek-
silen bir unsuru tekrar yerini
aldı. Külahın aleminin ise altın
varaklama işlemi tamamlan-
dıktan sonra önümüzdeki gün-
lerde takılacağı öğrenildi. Ye-
dikule Hisarı'na takılan ilk kü-
lah havadan görüntülendi.
Başkan Ergün:
“Heyecanla
ekibimizle
çalışıyoruz”

Yedikule Hisarı'na takılan
külah ile ilgili konuşan Fatih
Belediye Başkanı M. Ergün Tu-
ran, “Yedikule Hisarı, son 5
yıla varıncaya kadar 15 yıl ka-
palı kalmıştı. Kültür Bakanlığı
ile Çevre ve Şehircilik Bakan-
lığı'ndan bu alanın tahsisini

istedik. 2020 yılından itibaren
burada bir bilim kurulu oluş-
turduk. Koruma Kurulu onaylı
projeler doğrultusunda resto-
rasyonlara başladık. Şehrin
uzun süredir hafızasında yer
almayan Yedikule Hisarı'nda
bir taraftan restorasyonlar de-
vam ediyor, hem de yerli ve
yabancı turistler ziyaret ediyor.
İstanbul için çok önemli bir
kültür sanat alanı haline geldi.
Tarihi gravür ve belgelerde Ye-
dikule Hisarı'nın üzerinde ku-
leler bulunuyor. Bizde bu şeh-
rin siluetini tekrar inşa etmek
istedik. Gravürlerde görünen
kulelerinin ilkini, giriş kapısının
üzerinde yerleştirerek tamam-
ladık. Restorasyon bir süreç
meselesi. İnşallah her yıl bir
veya iki kuleyi asli fonksiyon-
larına uygun tamamlamış ola-
cağız. Heyecanla, ekibimizle
beraber çalışıyoruz. Fatih'te
son 5 yılda kültürel mirasın
ihyası konusunda çok önemli
işler yapıyoruz. İlgili kurum

ve kuruluşlar tarafından da
takdirle izleniyor. Bizans ve
Osmanlı kültürel mirasını bü-
tün ihtişamıyla sergileyen
önemli alanlardan bir tanesi.
Tekrar kentin turizm alanına
girdi” dedi.
Mimar İhsan Sarı:
“Çok benzer bir
örnek bulduk”

Yedikule Hisarı'nın gravür-
lerinde külahların bulundu-
ğunu belirten Bilim Kurulu
Üyesi Yüksek Mimar İhsan
Sarı, “Yedikule Hisarı ile ilgili
elimizde onlarca gravür var.
Bu gravürlerin hepsinde kü-
lahlar görünüyor. Külahlar için
tarihsel araştırma yapmaya
başladık. Çok benzer bir örnek
bulduk. Moldova'nın kuzeyin-
den Kanuni Sultan Süleyman
döneminde 1535 yılında ya-
pılmış olan Bender Kalesi. Za-
man içinde harabe haline gel-
miş. Harabe kaleyle ilgili olarak
İtalyanlar da bir proje geliş-

tirmişler. Projenin akabinde
Dünya Bankası, Moldova hü-
kümetine yardımda bulunmuş.
Kalenin ihyası gerçekleştirilmiş.
Bütün külahlar üzerine koyul-
muş ve bitirmişler. Elimizde,
dünyada olan örnekler de var.
Çin Seddi'nin de üzerlerinde
görsel bütünlüğü sağlayacak
şekilde çalışmalar yapıldığını
da biliyoruz. Elimizdeki gra-
vürlerden yola çıkarak Yedikule
Hisarı'nın girişine endüstriyel
çinkodan ahşap konstrüksi-
yonlu bir külah yaparak üze-
rine alem koyma aşamasına
geldik. Külah yerde imal edildi
ve vinçlerle kaldırılarak kulenin
üzerine konuldu. Amacımız
ise, anıt eseri ziyarete gelenlere
bir kültürel bütünlüğü sunmak
ve fotoğraflar yerine burada
külahların olduğunu göstermek
istedik. Bitirme aşamasına gel-
dik. Alemi hazırlandı. Alemin-
de aynı camimizin alemi gibi
altın varaklama için çalışmalar
yapılıyor. İkisinin de alemi ye-

rine çok kısa sürede, yılbaşını
bulmayacak zaman içinde ye-
rine konulacağını değerlendi-
riyoruz” ifadelerini kullandı.
Yedikule Hisarı'nın yaklaşık 16
bin kilometre alana sahip ol-
duğunu söyleyen Sarı, “Tarihi
yarımadadaki Sultanahmet,
Gülhane Parkı'ndan sonra en
büyük yeşil alana sahip bir
alan. Duvarlarının uzunluğu
yaklaşık 800 metre. Restoras-
yonu çok maliyetli ve zaman
alacak. Kamu kaynaklarından
belediye buraya belli bir bütçe
ayırıyor. O bütçe mertebesinde
anıt eserin restorasyonu devam
ediyor. Dolayısıyla peyderpey
bu külahların konulmasının
doğru olacağını değerlendiri-
yoruz. Tabii ki kapsamlı araş-
tırmalarımız yine devam edi-
yor. Bu esas bir kaynak soru-
nudur. Kaynak sorununu çözer
ve kültürel altyapımızı da oluş-
turursak diğer külahlarda yer-
lerine konulacaktır” şeklinde
konuştu.

MÜZEYYEN 
HÜLYA GÜNAY

Sultangazi’de ‘Sivas Gardaşlık Günleri’

F

Tarihi Yedikule Hisarı’nın ilk külahı takıldı
Yedikule Hisarı, görsel ve tarihi kaynaklar ışığında restore ediliyor. İstanbul siluetini asırlarca süsledikten sonra 19. yüzyılda kaybo-
lan külah çatılardan ilki, Koruma Kurulu onaylı proje doğrultusunda imalatı gerçekleştirilerek tarihi hisarın giriş kulesine takıldı.

ABDULMUTTALİB
BAYRAM

HARUN REŞİT
AKÇAY

ARNAVUTKÖY’DE ORDU RÜZGARI ESTİ
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025 yılı Cumhur-
başkanlığı Yıllık
Programından

yaptığı derlemeye göre, başta
sürdürülebilir ve dijital finans
olmak üzere tüm finans alanla-
rında küresel piyasalarla uyumlu
ve rekabetçiliği gelişmiş, kalkın-
ma sürecine uygun maliyet ve
koşullarda katkı verebilen, ve-
rimliliği yüksek ve kurumsal ya-
pısı güçlü bir finansal sektörün
oluşturulması amaçlanıyor. Prog-
rama göre, yatırım bankacılığı
faaliyetlerinin geliştirilmesi kap-
samında Türkiye Kalkınma ve
Yatırım Bankası, işletmelerin yurt
içi ve dışı piyasalardan doğrudan
yatırım olarak fon temin edebil-
meleri için aracılık ve danışman-
lık hizmetleri sunacak. Bankaya
bağlı portföy yönetim şirketi ta-
rafından kurulan "fonların fonu"
bünyesindeki fon sayısı da bu
doğrultuda artırılacak. Sermaye
piyasalarında finansal ürün ve
hizmet çeşitliliği geliştirilecek ve
küçük yatırımcı hakları gözeti-
lerek yatırımcı tabanı genişleti-
lecek. Bu doğrultuda sektörde
meydana gelen gelişmelerle gi-
rişimcilerin ve yatırımcıların ih-
tiyaçları doğrultusunda kitle fon-
laması düzenlemelerinde gün-
cellemeler yapılacak. Türkiye
Cumhuriyet Merkez Bankası so-

rumluluğunda, üçüncü ülkelerle
ekonomik ve finansal ilişkiler
geliştirilecek ve karşılıklı ticarette
yerel para birimlerinin kullanımı
artırılacak. Bu çerçevede, Türkiye
için ekonomik, ticari ve stratejik
açıdan önem arz eden ülkelerle
karşılıklı ticarette yerel para bi-
rimlerinin kullanılmasının yay-
gınlaştırılması için işbirliği im-
kanları artırılacak ve swap an-
laşması veya mutabakat zaptı
imzalaması gibi çalışmalarda bu-
lunulacak. Finansal işlemlerle
finansal ürün ve hizmetlere yö-
nelik bireysel veya kurumsal
müşterilerin finans kuruluşlarıyla
uyuşmazlıklarına yönelik baş-
vuruların hızlı ve tek elden de-
ğerlendirilerek çözüme kavuş-
turulacağı alternatif uyuşmazlık
çözüm merkezi kurulacak.
İstanbul Finans ve
Teknoloji Üssü
kuruluyor

Fintek sektöründe yazılım
alanında çalışacak nitelikli insan
kaynağı yetiştirilmesi amacıyla
finansal teknolojiler uzmanlık
sertifikası programı hayata ge-
çirilecek. Yerli finansal teknolo-
jilerin gelişiminin desteklenme-
sine yönelik İstanbul Finans ve
Teknoloji Üssü kurulacak. Fin-
teklerin teknoloji tedariki için

destek programı uygulanmasının
yanı sıra fintek yatırım fonlarında
kamu yatırımlarının payının ar-
tırılmasına yönelik çalışmalar
yürütülecek. Düzenleyici ve de-
netleyici otoriteler tarafından,
yerleşik finansal oyuncuların fin-
tek kuruluşlarıyla ilişkilerinde
uygulanacak kural setleri güç-
lendirilirken, bu doğrultuda dü-
zenleme ve endüstri deney alan-
ları oluşturulacak. Dijital Türk
lirasının geliştirilerek kullanıma
sunulması ve yaygınlaştırılma-
sına yönelik çalışmalar yürütü-
lecek. Bu süreçte, ikinci faz ça-
lışmaları kapsamında dijital para
sistemi, dijital kimlik entegras-
yonu, mobil uygulamalar, servis
katman uygulamaları, çevrim
dışı ödemeler, programlanabilir
ödemeler, birlikte çalışabilirlik
çözümleri, izleme ve yönetim
ortamları, veri yönetimi ve siber
güvenlik konularında araştırma
geliştirme ve test faaliyetleri yü-
rütülecek. Bunun yanı sıra dijital
Türk lirası projesindeki geliş-
meler hakkında kamuoyu, iler-
leme raporu, blog yazıları ve
internet sitesi içerikleriyle bilgi-
lendirilecek. Ödemeler alanında
verimliliği ve birlikte çalışabilirliği
destekleyecek adımlar atılmaya
devam edilirken, sektörde faa-
liyet gösteren tüm kuruluşların

kurumsallık seviyesi ve güvenlik
düzeyi artırılacak ve bankalar
ile banka dışı ödeme hizmeti
sağlayıcıları arasında rekabeti
engelleyici uygulamaların oluş-
masını engelleyecek tedbirler
alınacak. Finans sektöründe or-
tak dijital altyapı kullanımı ve
çeşitli operasyonların ortaklaş-
tırılması yoluyla maliyetlerin az-
altılması sağlanırken, bankaların
ve banka dışı finans kuruluşların
ihtiyaç duydukları altyapılara eşit
şartlarda ulaşmaları için gerekli
önlemler alınacak. Bu kapsamda
ödeme ve elektronik para kuru-
luşlarının bilişim altyapıları için
topluluk bulutu hizmetini güvenli
bir şekilde kullanabilmeleri kap-
samında topluluk bulutu katı-
lımcıları ve topluluk bulutu sağ-
layıcıları için uygunluk değer-
lendirmeleri gerçekleştirilecek.
Bankaların yeşil
varlık oranı
hesaplanacak

Finansal sektörde sürdürüle-
bilirlik çalışmaları desteklenirken,
sürdürülebilirlik ve emisyon ve-
rilerinin sunumunda standardi-
zasyon sağlanacak ve bu veriler
paylaşıma açılacak. Ayrıca, ban-
kacılık sektörü için sürdürülebilir
bankacılık, geçiş planları ve iklim
risklerinin yönetimi konularında

düzenleme yapılacak. Bu süreçte
iklimle bağlantılı finansal risklerin
etkin yönetimine ilişkin rehber
hazırlanacak ve yürürlüğe ko-
nulacak. Ayrıca, bankaların yeşil
dönüşüm sürecine katkı düzey-
lerini ölçmek amacıyla yeşil varlık
oranı hesaplanmasına yönelik
düzenleme hayata geçirilecek.
Finansal otoritelerin sürdürülebilir
finans konusundaki kurumsal
kapasiteleri artırılırken, reel sek-
törün sürdürülebilir finansa yö-
nelik farkındalık ve bilgi düzeyi-
nin artırılması ilişkin çalışmalar
yapılacak. Ekonomik faydanın
yanı sıra sosyal ve çevresel fayda
oluşturulmasına yönelik sosyal
etki tahvilleri ve mavi bonolar
gibi etki yatırım araçları gelişti-
rilecek ve kullanımı yaygınlaştı-
rılacak. Sürdürülebilir finansman
araçlarına, kurumsal yatırımcı
talebinin güçlendirilmesi için so-
rumlu yönetim çerçevesi oluştu-
rularak uygulamaya geçirilecek.
Finansal istikrarın güçlendirilmesi
amacıyla bankacılık sektörünün
sermaye yeterliliğine ilişkin Basel
III final düzenlemelerine uyum
sağlanacak. Mali suçlarla müca-
delenin etkinliğini artırmak ama-
cıyla Mali Suçları Araştırma Ku-
rulunun (MASAK) teknik altyapısı
geliştirilecek ve idari yapısı güç-
lendirilecek. lİSTANBUL-AA

S&P Global Ratings  Direktörü
Frank Gill, Türkiye'nin notunun
artırılmasını değerlendirdi
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TOBB Başkanı Rıfat Hisarcıklıoğlu:
‘Zeytinyağı kültürünü geliştirmeliyiz’
"Turizmin Değeri, Zeytinyağının
Başkenti" sloganıyla Balıkesir Bü-
yükşehir Belediyesi, Balıkesir Sanayi
Borsası, Ayvalık Belediyesi, Ayvalık
Ticaret Odası, Ayvalık Ziraat Odası,
Ayvalık Esnaf ve Sanatkârlar Odası
ile ATO Duyusal Analiz Laboratuarı
tarafından düzenlenen 19. Ayvalık
Uluslararası Zeytin, Hasat ve Turizm
Festivali’nin ikinci gününde Kırlangıç
Yaşam Merkezi’nde gerçekleşen
“Zeytin ve Zeytinyağı Sektörü” pa-
nelinin açılışına Türkiye Odalar ve
Borsalar Birliği (TOBB) Başkanı
Rifat Hisarcıklıoğlu da katıldı. Hi-
sarcıklıoğlu, "AB tescilli Ayvalık zey-
tinyağının katma değeri artacaktır"
dedi. "Zeytin ve Zeytinyağı Sektörü"
panelinin açılışına TOBB Başkanı
Rifat Hisarcıklıoğlu da katıldı. Pa-
nelin açış konuşmasını yapan Hi-
sarcıklıoğlu, "Zeytinyağının konu-
şulmasının nedeni Ayvalık ve Ay-
valıklılardır. Geçmişten bugüne bü-
yük emekleri olan belediye baş-
kanlarımıza, kaymakamlarımıza,
oda ve esnaf odası başkanlarımıza
teşekkür ediyorum. Doğru bir işe
imza atıyorsunuz. Elinizdeki bu bü-
yük nimetin hakkını nasıl daha iyi
yaparız onun araştırmasını yapı-
yorsunuz. Zeytin ağacı 1000 yıl ya-
şıyor. Başka hiçbir ağaç bu kadar

yaşamıyor. Zeytinin ana yurdu, bu
coğrafyadır. Türkiye olarak dünya
zeytin üretiminde ilk sırada yer al-
malıyız. 100’den fazla ülkeye zey-
tinyağı ihraç ediyoruz. Sofralık zey-
tin tüketiminde de dünyada ilk sı-
radayız. Zeytinyağı tüketimine ge-
lince diğer ülkelere göre çok geri-
lerdeyiz. Bunu çok ileriye taşımalıyız.
Eskiden zeytinyağı zararlı, margarin
ve diğer yağlar yararlı gibi söyleni-
yordu. Ve onlar ürünlerini satmak
için bize kendi ürünlerini sattılar.
‘Zeytinyağı yiyemem’ diye sipariş
türkülerle zeytinyağı tüketiminin
önüne geçtiler. 20 litre seviyesin-
deyken biz de uzun süre 1 litreye
kadar düştü. Zeytinyağı kültürünü
geliştirmeliyiz. Egeliler sayesinde
zeytinyağı tüketimi artmaya başladı.
Akdeniz tipi beslenmeyle bu tüketim
yukarıya doğru çıkmaktadır. Bu tü-
ketim tipiyle insanların ömrü uza-
maktadır. Zeytinyağı tüketiminin
pazarlama sorunu olmamalı. Bir
hedefimiz dünyaya açılmak olmalı.
Bunun önü markalaşmaktan geçiyor.
Coğrafi işaret aslında bunun ilk adı-
mıydı. Bunun ilk adımını siz attınız.
AB tescilli 3 zeytinyağımız, 3 zeyti-
nimiz bulunuyor. AB’de tescil ettikten
sonra başka ad altında kullanamaz-
sınız.” dedi. lBALIKESIR-İHA

Balıkesir’de yaklaşık 11 asırlık
ağaçtan zeytin hasadı
Ayvalık'ta "Turizmin değeri,
zeytinyağının başkenti" tema-
sıyla bu yıl 19'uncusu düzen-
lenen Ayvalık Uluslararası Zey-
tin Hasat Festivali'nde 1080
yıllık anıt ağaçtan zeytin hasadı
yapıldı. Altınova Mahallesi'nde
bir çiftliğin bahçesindeki yak-
laşık 11 asırlık ağaçtan festivale
katılanların hasat ettiği zey-
tinler fabrikada sıkılarak yağa
dönüştürüldü. Balıkesir Üni-
versitesinden Prof. Dr. Abdullah
Soykan'ın, anıt ağaçlar konulu
bir sunum yaptığı etkinlikte
ayrıca geleneksel yöntemle
zeytinyağı sıkımı ve zeytinyağı
sabunu yapımı da katılımcılara
sunuldu. Dünya dalış rekort-
meni milli sporcu Şahika Er-
cümen'in de dalından topladığı
zeytinlerin sıkılmasıyla elde
edilen zeytinyağı, alkışlar ara-
sında oluktan aktı. Yaklaşık 11
asırlık ağacın meyvesinden
elde edilen ilk zeytinyağı katı-
lımcılara tattırıldı. Ayvalık Ti-
caret Odası Başkanı Ali Uçar,
AA muhabirine yaptığı açıkla-
mada, özel bir bahçede zey-
tinyağı etkinliği yaptıklarını

belirterek, "İçinde bulunduğu-
muz alanda anıt ağaçlarımız
var. Bu anıt ağaçlar şu anda
yaşları 500 ile 1100 yaş ara-
sındaki ağaçlarımız. Biz burada
hep birlikte bugün bu ağaçların
meyvesini toplayıp yani zey-
tinyağı sıkacağız ve buradan
çıkarttığımız yağı hep birlikte
burada paylaşacağız ve tada-
cağız." diye konuştu. Ayvalık
zeytinyağını özellikli kılan un-
surlardan birinin 300 yılın
üzerindeki ağaçların meyvesini
kullanmak olduğunu anlatan
Uçar, "2 milyon ağacımızın, 1
milyon 400 bini 300 yaş ve
üzerinde. Bu ağaçlardan almış
olduğumuz meyvelerin suları
yani zeytinyağları da çok özel-
likli yağlar. Onun için bu böl-
gedeyiz ve bu bölgede hasadı
gerçekleştireceğiz." dedi. Uçar,
taklit ve tağşişin üreticinin
emeğini çalan, markaların
değerini, kentin marka de-
ğerini düşüren ve buna bağlı
olarak da tüketicinin güvenini
sarsan, tüketiciyi zarara uğ-
ratan bir unsur olduğuna vur-
gu yaptı. lBALIKESİR-AA

Kazakistan, yabancı yatırımcılar
için cazibesini koruyor
Kazakistan, Orta Asya'da en
çok yabancı yatırım çeken ülke
olarak 2029'a kadar 150 milyar
dolar daha doğrudan yabancı
yatırım almayı hedefliyor. Orta
Asya'nın en büyük ekonomisi
konumunda bulunan ve bu yıl
bağımsızlığının 33. yılını kut-
layacak olan Kazakistan, ya-
bancı yatırımcılar için cazibesini
koruyor. Uluslararası Yönetim
Geliştirme Enstitüsü (IMD) ve-
rilerine göre, Kazakistan dün-
yada rekabet edilebilir 35 ülke
arasında yer almayı başardı.
2029 yılına kadar 150 milyar
dolar daha doğrudan yabancı
yatırım çekmeyi hedefleyen
Kazak hükümeti, bu kapsamda
yabancı şirketler için bürokratik
engellerin azaltılması, vergi
muafiyetinin getirilmesi, maliye
denetimlerine tabi tutulmaması
ve yasal haklarının korunması
gibi adımlarla olumlu yatırım
iklimi oluşturuyor. Bu bağlam-
da Kazakistan Cumhurbaşkanı
Kasım Cömert Tokayev'in Mayıs
2024'te imzaladığı ekonominin
önemli ölçüde özelleştirilme-
sine yönelik kararnamesi de
dikkati çekiyor. Tokayev, 31
Ekim'de başkanlık ettiği Yabancı
Yatırımcılar Konseyi'nin 36.

Toplantısı'nda "Ülkemizde ya-
tırımcıların çalışma koşullarını
iyileştirmeyi amaçlayan siste-
matik adımlara devam edece-
ğiz." dedi. Yüz ölçümü bakı-
mından dünyanın en büyük
9'uncu ülkesi ve petrol ve doğal
gaz dışında zengin "kritik ham
madde" rezervine sahip Kaza-
kistan'da hükümet, özellikle
jeoloji sektörüne yatırım ya-
pacak yabancı şirketlere öncelik
veriyor. Halihazırda ülkede yak-
laşık 1,6 milyon kilometreka-
relik alanın jeolojik keşif amaçlı
toprak altı kullanım haklarının
alınmasına açık olduğu belir-
tiliyor. Ülkede ham madde dışı
sektörlerin geliştirilmesi istenilse
de Kazakistan ekonomisinde
petrol hala büyük rol oynuyor.
Bağımsızlığından bu yana pet-
rol üretiminin 3 kat arttığı
ülkede söz konusu sektörde
özellikle Batılı şirketlerin ağır-
lıklı olarak yatırımları bulu-
nuyor. Ülkede gelecekte petrol
üretiminin yılda 100 milyon
tona çıkarılması hedefleniyor.
Aynı zamanda 200 milyon
hektarı aşan tarım arazisiyle
ülke, bu alanda da yabancı
yatırımcılara büyük fırsatlar
vadediyor. lASTANA-AA

S&P Global Ratings Kıdemli Di-
rektörü Frank Gill, Türkiye'nin
kredi notunu bu yıl iki kez yük-
selttiklerini belirterek, "Bu tek bir
yıl için oldukça yüksek bir not
artışı." dedi. S&P Global Ratings
Kıdemli Direktörü Frank Gill,
S&P'nin, Türkiye'nin kredi notunu
"B+"dan "BB-"ye yükseltmesi ve
kredi notu görünümünü "durağan"
olarak belirlemesinin ardından
AA muhabirine değerlendirme-
lerde bulundu. Not artışı kararını
etkileyen faktörlerin başında ulus-
lararası rezervlerdeki artışın gel-
diğini söyleyen Gill, bunun orto-
doks para politikasına geçişin et-
kinliğinin şu ana kadar iyi gittiği-
nin bir göstergesi olduğunu dile
getirdi. Gill, Türkiye Cumhuriyet
Merkez Bankasının politika faizini
yüzde 50'ye yükseltmesinin etkisini
göstermeye başladığını ifade ede-
rek, "Ekonomi yeniden dengele-
niyor. 12 aylık cari açık ağustos
itibarıyla GSYH'nin yaklaşık yüzde
1'i seviyesinde." bilgisini paylaştı.
Ekonominin yeniden dengelen-
mesinde itici gücün mevduat ta-
banında dövizden TL'ye geçiş ya-
pan hane halkı olduğunu ve bu
durumun Merkez Bankasının dö-
viz rezervi biriktirmesine büyük
katkı sağladığını belirten Gill, "Şu
anda net dış finansman ihtiyacı
büyük ölçüde azaldı." dedi. Gill,
kredi notu görünümünün durağan
olarak belirlendiğini anımsatarak,
"Bunun nedeni, ileriye dönük ola-
rak, dezenflasyon ve yeniden den-
geleme programının bir sonraki
aşamasının uygulanmasının muh-
temelen biraz daha zorlayıcı ola-
cak olması." değerlendirmesinde
bulundu.  lLONDRA-AA

Finans sektörü, 2025’te daha dijital
rekabetçi ve verimli hale gelecek

Finans sektörünün, gele-
cek yıl, sermaye piyasa-
larından bankalara, fin-

teklerden elektronik
para kuruluşlarına ka-
dar tüm alanları kapsa-

yan adımların hayata ge-
çirilmesiyle daha dijital,
rekabetçi ve verimli hale

gelmesi bekleniyor.

04İTTİFAK05.qxp_Layout 1  3.11.2024  13:47  Page 1



6 PAZARTESİ
4 KASIM 2024 Ekonomi İttifak

Muşlu arıcının ürettiği bal
20 ülkeye gönderiliyor
Muş'ta yıllardır arıcılık yapan ve
devletten aldığı destekle işlerini
büyüten Mirza Pekbay, bu yıl elde
ettiği balın büyük bölümünü an-
laşmalı olduğu firma aracılığıyla
yurt dışına gönderdi. Korkut ilçe-
sinde 1988'de 26 kovanla arıcılığa
başlayan 55 yaşındaki Pekbay,
2015'te Tarım ve Kırsal Kalkınmayı
Destekleme Kurumu Muş İl Koor-
dinatörlüğüne proje sundu. Pro-
jenin destek almasıyla arı kovanı,
bal süzme makinesi, karavan ve
güneş paneli alan Pekbay, aradan
geçen zamanda kovan sayısını 2
bine çıkardı. Muş'un zengin floraya
sahip yüksek rakımlı yaylalarında
en kaliteli balı üretmek için çaba
gösteren Pekbay, bu yıl kovanla-
rından 60 ton bal hasadı yaptı.
Bu balın 50 tonunu anlaşmalı ol-
duğu firma aracılığıyla yurt dışına
gönderen, 10 tonunu da yurt içi
pazara sunan Pekbay, gelecek yıl-
larda kovan sayısını artırarak üre-
timini 150 tona çıkarmayı hedef-
liyor. Pekbay, AA muhabirine,
1988'den bu yana ailesiyle kentin

yüksek rakımlı yaylalarında arıcılık
yaptığını söyledi. Devletten aldığı
destekle kovan sayısını artırdığını,
işletmesini geliştirdiğin anlatan
Pekbay, şöyle konuştu: "Yıllardır
katkısız bal üretiyoruz. En kaliteli
balı elde etmek için çaba gösteri-
yoruz. Özel bir firmayla anlaşma-
mızı yaptık. Bundan sonraki süreçte
de beraber çalışacağız. Bu firma
aracılığıyla ürettiğimiz balı yurt
dışına gönderiyoruz. 2 bin kova-
nımız var. Yıldan yıla kovan sayımız
da değişiyor. Çam ve çiçek balı
elde ediyoruz. Bu yıl 60 ton bal
elde ettik. Bu balın 50 tonunu an-
laştığımız firma aracılığıyla yurt
dışına pazarlıyoruz. İlk defa
Muş'tan yurt dışına bal gönderili-
yor." Devlet desteğiyle 1500 kovan,
karavan ve diğer malzemeleri al-
dığını belirten Pekbay, "Devlet des-
teği olmasaydı bu üretimi yapamaz,
yurt dışına ürün gönderemezdik.
Aldığımız destekle işletmemizi bü-
yüttük. Hedefimiz kovan sayısını
artırarak gelecek yıllarda 150 ton
bal üretmek." dedi. lMUŞ-AA
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Bakan Uraloğlu,"Türkiye Kart
uygulaması İstanbul'da Mar-
maray, Sirkeci-Kazlıçeşme Raylı
Sistem Hattı, Halkalı-Bahçeşehir
Banliyö Hattı ve Gayrettepe-
İstanbul Havalimanı-Arnavut-
köy Metro Hattı'nda geçerli ola-
cak." dedi. Ulaştırma ve Altyapı
Bakanı Abdulkadir Uraloğlu,
yazılı açıklamasında, İstanbul'da
toplu taşımada Türkiye Kart
kullanımının vatandaşların se-
yahatlerini kolaylaştıracağını
belirtti. İstanbul'da Türkiye Kart
ile yeni bir seyahat döneminin
başlayacağını ifade eden Ura-
loğlu, "UKOME'nin 31 Ekim
2024 tarihli kararı doğrultu-
sunda İstanbul'da Türkiye Kart
uygulaması TCDD Taşımacılık
AŞ tarafından işletilen Marma-
ray, Sirkeci-Kazlıçeşme Raylı

Sistem Hattı, Halkalı-Bahçeşehir
Banliyö Hattı ve Gayrettepe-
İstanbul Havalimanı-Arnavut-
köy Metro Hattı'nda geçerli ola-
cak. Bu hatlarda Türkiye Kart
ile vatandaşlarımıza entegre
bir toplu taşıma sistemi sunarak
ulaşımda büyük bir kolaylık
sağlayacağız." değerlendirme-
sinde bulundu. Uraloğlu, Tür-
kiye Kart uygulamasının baş-
laması için UKOME kararının
ıslak imzalı olarak iletilmesinin
ardından BELBİM AŞ tarafından
teknik çalışmaların tamamla-
nacağını kaydetti.
Türkiye Kart pilot
illerde kullanılıyor

Ülkede 81 ildeki toplu taşı-
ma kartlarını tek bir kartta
toplayacak olan Türkiye Kart'ı

pilot iller olan Konya, Kayseri,
Gümüşhane, Yozgat ve İstan-
bul'da Gayrettepe-İstanbul Ha-
valimanı Metro Hattı'nda kul-
lanıma açtıklarını anımsatan
Uraloğlu, "2024 yılının sonuna
kadar sisteme dahil olan il sa-
yısını 18'e çıkartacağız. Anka-
ra'da Başkentray, İzmir'de İZ-

BAN başta olmak üzere Rize,
Kocaeli, Aksaray, Tokat, Kara-
bük, Uşak, Kahramanmaraş,
Nevşehir, Kilis, Çorum ve Ga-
ziantep’te de çalışmalarımıza
devam ediyoruz. Türkiye Kart
almak isteyen vatandaşlar, PTT
iş yerlerine başvurabilecek. Va-
tandaşımıza ulaşımda kolaylık

sağlayacak bu projemizi cüzi
bir rakamla hizmete sunuyo-
ruz. PTT iş yerlerinden Türkiye
Kart almak isteyen vatandaş-
larımız Şemasız Türkiye Kart
için 40 lira, Debit ve Prepaid
için ise 60 lira gibi sembolik
bir rakam ödeyecek." ifadelerini
kullandı. lANKARA-AA

Borsa İstanbul'da işlem gören spor
kulüpleri arasında hisseleri yüzde 1
yükselen Galatasaray Sportif Sınai
ve Ticari Yatırımları, ekim ayında
yatırımcısına tek kazandıran spor
şirketi oldu. AA muhabirinin derle-
diği verilere göre, spor endeksi geçen
ay yüzde 9,9 azalış kaydetti. Borsa
İstanbul'da geçen ay düşüş eğilimi
görülürken, spor hisselerinde de de-
ğer kayıpları öne çıktı. Borsa İstan-
bul'da işlem gören spor kulüpleri
arasında hisseleri yüzde 1 yükselen
Galatasaray Sportif Sınai ve Ticari
Yatırımları, ekim ayında yatırımcısına
tek kazandıran spor şirketi oldu. Li-
der Galatasaray, yeşil sahalarda ta-
raftarını, borsada yatırımcısını se-
vindirdi. Galatasaray, Onvo Antal-
yaspor karşılaşmasını 3-0 kazanarak
Süper Lig tarihindeki 13 maçlık en
uzun deplasman serisi rekoruna
ulaştı. Öte yandan Trendyol Süper
Lig'in 10. haftasındaki derbide Be-
şiktaş'ı 2-1 yenen Kulüp namağlup
liderliğini sürdürdü. Geçen ay yatı-
rımcısına Trabzonspor Sportif Yatırım
ve Futbol İşletmeciliği yüzde 11,1,
Fenerbahçe Futbol AŞ, yüzde 12,9,
Beşiktaş Futbol Yatırımları Sanayi
ve Ticaret AŞ yüzde 15,2 kaybettirdi.
Trabzonspor, bu sezon ligde ve Av-
rupa'da taraftarlarına hayal kırıklığı
yaşattı. Karadeniz ekibi, Avrupa Ku-
paları'ndan da erken elenerek grup
aşamalarına katılamadı. UEFA Av-
rupa Ligi ve UEFA Konferans Ligi
eleme maçlarında da arzu ettiği so-
nuçları alamayan Karadeniz ekibinin
hem lig hem de Avrupa serüveni
hüsran ile başladı. Spor şirketlerinin
yıl başından bu yana sergiledikleri
hisse performansına bakıldığında
Galatasaray yine zirvede yer aldı.
Yatırımcısına Galatasaray yüzde
12,5, Fenerbahçe yüzde 7,4 kazan-
dırırken, Trabzonspor yüzde 19,5,
Beşiktaş yüzde 49,6, kaybettirdi.
Halka açık 4 spor şirketi arasında
en fazla piyasa değerine sahip kulüp
olan Fenerbahçe, ekim ayını 9 mil-
yar 719 milyon 836 bin lira piyasa
değeriyle tamamladı. Fenerbahçe'yi
7 milyar 657 milyon 200 bin lira
piyasa değeriyle Galatasaray, 7
milyar 200 milyon lira piyasa de-
ğeriyle Trabzonspor, 5 milyar 808
milyon lira piyasa değeriyle Be-
şiktaş izledi. lİSTANBUL-AA

Borsa liginin ekim ayında tek
kazandıranı Galatasaray oldu

akanlıktan edi-
nilen bilgilere
göre, Gelir İda-

resi Başkanlığı (GİB), kayıt
dışı ekonomiyle mücadele
çalışmaları kapsamında fark-
lı sektör ve meslek kollarına
ilişkin denetimlerini sürdü-
rüyor. Araç kiralama sektö-
rünün hızla büyümesi, bu
alandaki firma sayısı ve ha-
sılatlarında yaşanan artışlar,
Maliyenin radarını bu alana
yöneltmesine neden oldu.
Tüm Oto Kiralama Kuruluş-
ları Derneği, operasyonel
araç kiralama sektörünün
bu yılın ilk 6 ayında 43,4
milyar liralık yeni araç ya-
tırımı yaparak filosuna 34
bin aracın katıldığını açık-
larken, denetimlerde bu ve-
riler de dikkate alındı. Ba-
kanlık, sektörün gelirlerinin
daha etkin denetlenmesi için
yeni bir çalışma başlattı.
Lüks segment araç kiralayan
şirketlerden başlanarak de-
netimler yoğunlaştırıldı.
500 milyon 
lira ceza

GİB tarafından, araç ki-
ralama şirketlerinin gelir
beyanları ve mali kayıtları

ile Emniyet Genel Müdür-
lüğünden alınan veriler kap-
samlı analiz edildi. Bu kap-
samda 5 bin 600 araç kira-
lama işletmesi mercek altına
alındı. Sektörde beyan edil-
memiş gelirler, kayıt dışı ça-
lışanlar ve faaliyetler belir-
lendi. Denetimler sonucu
500 milyon lira ceza kesi-
lirken, 1,7 milyar liralık ka-

yıt dışı hasılat saptandı. Ge-
lir vergisi matrahında 637
milyon lira, kurumlar vergisi
matrahında 195 milyon lira
fark tespit edildi. 
"Denetimlerin
sıklığı artacak"

Denetimlerde, KDV'de
904 milyon liraya varan
matrah farkı belirlenirken

yaklaşık 4 bin tutanak dü-
zenlendi. Hazine ve Maliye
Bakanı Mehmet Şimşek, ko-
nuya ilişkin yaptığı değer-
lendirmede, kayıt dışılığın
neden olduğu haksız reka-
beti ve vergi kaybını gider-
mek için denetimlerin arta-
cağını belirterek, "Özellikle
hizmet sektöründe yapılan
denetimler, şeffaflığı ve re-

kabeti de destekleyecek. Bu
tarz denetimler özellikle
lüks segmentte faaliyet gös-
teren işletmelerden başla-
yarak devam edecek. Ver-
gide adalet ve verimlilik il-
kesi çerçevesinde kayıt dışı
ekonomiyle mücadeleye yö-
nelik denetimlerimiz hız kes-
meden sürecek." ifadelerini
kullandı. lANKARA-AA
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Maliye şimdi de araç kiralama
şirketlerinde kayıt dışı avına çıktı

İstanbul’da toplu taşımada Türkiye Kart ile seyahat dönemi başlıyor

Savunma ve havacılık sanayisinden
ekimde 820 milyon dolarlık ihracat
Cumhurbaşkanlığı Savunma
Sanayii Başkanı Görgün, sa-
vunma ve havacılık sanayisi-
nin ekim ayında 820 milyon
dolarlık ihracat gerçekleştir-
diğini belirtti. Cumhurbaş-
kanlığı Savunma Sanayii Baş-
kanı Haluk Görgün, X'teki
paylaşımında, Türk savunma
sanayisinin küresel pazarlarda
başarıyla ilerlemeye devam
ettiğini belirterek, "Ekim ayın-
da, bir önceki yılın aynı dö-
nemine göre yüzde 61 artışla
820 milyon dolar ihracat ger-
çekleştiren sektörümüz, yıl
boyunca bu ivmesini sürdü-
rerek 2024'ün ilk 10 ayında
yüzde 18 artışla 5,125 milyar
dolar seviyesine ulaştı." ifa-
desini kullandı. Geçen bir yıllık
dönemde (Kasım 2023-Ekim
2024) ise ihracatın yüzde 15

artarak 6 milyar 326 milyon
dolar olarak gerçekleştiğini
aktaran Görgün, şunları kay-
detti: "Savunma Sanayii Baş-
kanlığı olarak, yüksek katma
değerli ürünlerin ihracatında
kalıcı bir artış sağlamayı amaç-
lıyoruz. Dünyanın dört bir ya-
nına ihracat yapan firmaları-
mız, 2024 yılında 185 farklı
ülkeye ürün ihraç ederek yeni
bir rekora imza attı. Hedefimiz,
büyük ölçekli şirketlerimiz ve
KOBİ'lerimizi ihracat pazarla-
rında daha güçlü kılmak, sek-
törel sürdürülebilirliği sağla-
maktır. Bu doğrultuda, tüm
dünyada yürüttüğümüz işbir-
liği faaliyetlerimizi artırarak
devam edeceğiz. Savunma sa-
nayimiz, global başarısıyla gu-
rur kaynağımız olmaya devam
ediyor." lİSTANBUL-AA

Trakya, ekimde 195 milyon
dolarlık ihracata imza attı
Kırklareli, Edirne ve Te-
kirdağ'dan, geçen ay 195
milyon 13 bin 690 dolarlık
ihracat yapıldı. AA muha-
birinin Türkiye İhracatçılar
Meclisi verilerinden der-
lediği bilgilere göre, Trak-
ya ihracatta demir ve de-
mir dışı metaller sektörleri
ile hububat, bakliyat, yağlı
tohumlar ve mamulleri
sektörlerinde ön plana çık-
tı. Ekim ayında bölgede
en çok ihracat 174 milyon
57 bin 370 dolar ile Te-
kirdağ'dan gerçekleştirildi.
Kentten bir önceki yılın
aynı döneminde 158 mil-
yon 513 bin 50 dolarlık
dış satım yapılmıştı. Böl-
gede 2. sırada yer alan
Kırklareli'nden 12 milyon
580 bin 900 dolar, Edir-

ne'den de 8 milyon 375
milyon 420 dolarlık ihra-
cat yapıldı. Tekirdağ'da
geçen ay demir ve demir
dışı metaller sektörlerinde
46 milyon 110 bin 350
dolarlık ürün ihracatı ya-
pılırken, hububat, bakli-
yat, yağlı tohumlar ve ma-
mulleri sektörlerinde Kırk-
lareli'nden 5 milyon 920
bin 550 dolar, Edirne'den
de 2 milyon 551 bin 810
dolarlık dış satım gerçek-
leştirildi. Tekirdağ'dan en
çok ihracat Almanya'ya,
Kırklareli ve Edirne'den
de Bulgaristan'a gerçek-
leştirildi. Bölgeden ocak-
ekim döneminde toplam
1 milyar 859 milyon do-
larlık ihracat yapıldı. 

lKIRKLARELİ-AA
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Hazine ve Maliye Bakanlığı, lüks segment araç kiralayan şirketlerden
başlayarak sektördeki denetimlerini artırdı, 5 bin 600 firmada 1,7 mil-
yar liralık kayıt dışı hasılat tespit etti, 500 milyon lira ceza uyguladı.
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Ticaret Bakanlığı Gümrük Mu-
hafaza ekipleri, Gürbulak Sınır
Kapısı'nda 4,5 tonu aşkın me-
tamfetamin cinsi uyuşturucu
madde ele geçirdi. Bakanlıktan
yapılan açıklamaya göre, Güm-
rükler Muhafaza Genel Müdür-
lüğü birimlerince yürütülen uyuş-
turucu kaçakçılığı ile mücadele
çalışmaları sonucunda, İran'dan
Türkiye'ye giriş yapan üç tır
riskli kategoride değerlendirilerek
detaylı kontrole tabi tutuldu.
Gerçekleştirilen x-ray tarama-
sında söz konusu araçlarda şüp-

heli yoğunluk tespit edilmesi
üzerine, narkotik dedektör kö-
peklerden de faydalanılarak ya-

pılan arama sonucunda, talk
pudrasına emdirilmiş 706 kilo-
gram ve bitki köklerine gizlenmiş

3 bin 797 kilogram olmak üzere
4,5 tonu aşkın metamfetamin
cinsi uyuşturucu madde ele ge-
çirildi. Ağrı İl Jandarma Komu-
tanlığı ekiplerinin desteğiyle ge-
nişletilen operasyon kapsamında
tespit edilen failler gözaltına alı-
nırken, Doğubayazıt Cumhuriyet
Başsavcılığı nezdinde olaya ilişkin
soruşturma başlatıldı. Açıklamada,
"Gürbulak Sınır Kapısı’nda rekor
miktarda uyuşturucu yakalaması
gerçekleştirilerek zehir tacirlerine
önemli darbe indirildi." ifadesi
kullanıldı. lANKARA-AA

Cumhurbaşkanı Yardımcısı Yıl-
maz, "Türkiye Yüzyılında ül-
kemizin bağımsızlığına, halkı-
mızın özgürlüğüne ve refahına
hizmet etmeye devam edece-
ğiz." ifadelerini kullandı. Cum-
hurbaşkanı Yardımcısı Cevdet
Yılmaz, sosyal medya hesa-
bından yaptığı açıklamada, 22
yıl önce bugün, Cumhurbaş-
kanı Recep Tayyip Erdoğan li-
derliğinde AK Parti'nin genel
seçimlerde tek başına iktidara
gelmesinin, demokrasi ve kal-
kınma tarihinde yeni bir dö-
nemin kapılarını açtığını be-
lirtti. Bu dönemde aziz milletin
verdiği güçle vesayet odakla-
rının tasfiye edilerek, demok-
rasinin standartlarının yüksel-
tildiğini, hak ve özgürlüklerin
güçlendirildiğini ve sivil siya-

setin alanının genişletildiğini
vurgulayan Yılmaz, şunları kay-
detti: "Aynı dönemde ekono-
mide büyük bir dönüşüm ya-
şandı. 2002 yılında 238 milyar
dolar milli gelir büyüklüğü,
36 milyar dolar ihracat, 3 bin
600 dolar kişi başı gelir ra-
kamlarından, 2024 sonu iti-
barıyla 1,3 trilyon doları aşan
milli gelir büyüklüğü, 264 mil-
yar dolar ihracat, 15 bin doları
aşan kişi başı geliri konuştu-
ğumuz günlere geldik. Türkiye
Yüzyılında, Cumhur İttifakı
olarak daha yüksek demokratik
standartlara ve daha ileri kal-
kınma hedeflerine ulaşarak,
ülkemizin bağımsızlığına, hal-
kımızın özgürlüğüne ve refa-
hına hizmet etmeye devam
edeceğiz." lANKARA-AA

Cevdet Yılmaz: Türkiye Yüzyılında ülkemizin 
bağımsızlığına hizmet etmeye devam edeceğiz
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TBMM’de 9. Yargı 
Paketinin görüşmelerine
devam edilecek

TBMM Genel Kurulu, 9. Yargı Pa-
ketinin görüşmelerine devam ede-
cek. AA muhabirinin aldığı bilgiye
göre, haftalık çalışmasına 5 Kasım
Salı günü başlayacak Genel Ku-
rulda, kamuoyunda 9. Yargı Paketi
olarak bilinen Bazı Kanunlarda De-
ğişiklik Yapılmasına Dair Kanun
Teklifi'nin görüşmeleri sürecek. 9.
Yargı Paketine göre, Hukuk Mes-
leklerine Giriş Sınavı ve İdari Yargı
Ön Sınavı'nda soru sayısı 100'den
120'ye çıkarılacak. Hakim ve Savcı
Yardımcılığı Mülakatı'na çağrılacak
aday sayısında değişiklik yapılacak,
ilan edilen kadro sayısının bir katı
fazlası aday, mülakata çağrılacak.
Buluntu olması nedeniyle veya ka-
nun hükümleri gereğince trafikten
men edilerek alıkonulan ve sahipleri
tarafından 6 ay içinde teslim alın-
mayan veya aranmayan yediemin
otoparklarındaki araçların satış
usulü yeniden belirlenecek. Sesli,
yazılı veya görüntülü iletiyle hakaret
suçu, uzlaştırma kapsamından çı-
karılarak ön ödeme kapsamına alı-
nacak. Soruşturulması ve kovuş-
turulması şikayete bağlı olan ha-
karet suçu bakımından şikayet sü-
resi, her ne suretle olursa olsun
fiilin gerçekleştiği tarihten itibaren
iki yılı geçemeyecek. Arabuluculuk
eğitimini tamamlayan ve mesle-
ğinde 20 yıl kıdeme sahip olanlar,
yazılı sınava girmeden arabuluculuk
siciline kayıt olabilecek. Uzlaştırmacı
olmak için hukuk mezunu olma
şartı getirilecek. Plan ve Bütçe Ko-
misyonu, 2025 yılı bütçesinin gö-
rüşmelerine devam edecek. Ko-
misyonda, Gençlik ve Spor, Tarım
ve Orman, Sanayi ve Teknoloji ile
Çevre, Şehircilik ve İklim Değişikliği
bakanlıklarının bütçeleri ele alına-
cak. Güvenlik ve İstihbarat Komis-
yonu, basına kapalı toplantısında,
"Devlet İstihbarat Hizmetleri ile
Güvenlik ve İstihbari Nitelikteki
Faaliyetlere İlişkin 2023 Yılı Rapo-
ru"nun görüşmeleri kapsamında
Jandarma Genel Komutanlığı yet-
kililerini dinleyecek. Salı ve çar-
şamba günleri Meclis'te grubu bu-
lunan siyasi partilerin grup top-
lantıları yapılacak. lTBMM-AA

Gürbulak Sınır Kapısı’nda talk pudrası ve bitki 
köklerine gizlenmiş 4,5 ton uyuşturucu ele geçirildi

İçişleri Bakanı Ali Yerlikaya, em-
niyet ve trafik jandarma ekiplerince
24-31 Ekim tarihlerinde 3 milyon
8 bin 247 aracın denetlendiğini
bildirdi. Bakan Yerlikaya, sosyal
medya hesabından yaptığı payla-
şımda, emniyet kemeri kullanma-
nın, trafik kazalarında ölümleri
yüzde 45, ağır yaralanmaları ise
yüzde 60 oranında engellediğini
belirtti.  Bu yıl emniyet ve jandarma
trafik ekiplerince 29 milyon 97
bin 535 emniyet kemeri deneti-
minin gerçekleştirildiğini ve 677
bin 978 sürücüye işlem yapıldığını
ifade eden Yerlikaya, şunları kay-
detti: "Emniyet ve jandarma trafik
ekiplerimizce 24-31 Ekim 2024

tarihleri arasında toplam 3 milyon
8 bin 247 araç denetlendi. Işıklı
ya da sesli uyarı işareti bulunan
cihazları (çakar) mevzuatta izin
verilmeyen araçlara takarak kul-
lanan 388 sürücüye işlem yapıldı.
Hız ihlalinde bulunan 155 bin
261, periyodik muayenesi yaptı-
rılmamış 34 bin 668, sürücü bel-
gesiz araç kullanan 18 bin 465 ve
zorunlu mali sorumluluk sigortası
bulunmayan 12 bin 475 olmak
üzere diğer işlemlerle birlikte top-
lam 527 bin 484 araca/sürücüye
işlem yapıldı. Lütfen güvenli bir
yolculuk için emniyet kemerimizin
seyahat süresince takılı olmasına
dikkat edelim."  lANKARA-AA

Emniyet ve jandarma, 1 haftada 3 milyon araç denetledi

FOTOĞRAF: AA

ışişleri Bakanı Hakan
Fidan, Cibuti'de, Tür-
kiye-Afrika Ortaklığı

Üçüncü Bakanlar Gözden Ge-
çirme Konferansı'nın açılışında
konuştu. Cumhurbaşkanı Recep
Tayyip Erdoğan'ın selamlarını ve
konferansın başarılı geçmesi için
dileklerini ileten Fidan, "Genç
ve dinamik nüfusu, kaynakları
ve giderek büyüyen pazarıyla
Afrika'nın kendisini 21. yüzyılda
daha büyük bir rol almaya ha-
zırladığına tanıklık ediyoruz."
ifadesini kullandı. Fidan, Afri-
ka'nın aynı zamanda terörizm,
eşitsizlik, iklim değişikliğinin
olumsuz etkileri, az gelişmiş ve
düzensiz göç gibi çeşitli sına-
malardan geçtiğini dile getirerek,
bunların küresel sınamalar ol-
duğunu belirtti. "Bunlar Afrika'nın
elde ettiği başarılardan daha bü-
yük değil." diyen Fidan, Afrika'nın
sorunlarına Afrikalı çözümler il-
kesine bağlı kalarak, Türkiye'nin
2000'lerin başında Afrika ülkeleri
ile yakın ortaklık başlattığını ha-
tırlattı. Fidan, Türkiye'nin,
2008'den bu yana Afrika Birliği-
nin stratejik ortağı olduğunu
ifade ederek, şunları kaydetti:
"Biz tüm Afrika ülkeleriyle iliş-

kilerimizi yapılandırılmış, siste-
matik ve ihtiyaca uygun bir yak-
laşım çerçevesinde iki taraflı ola-
rak geliştirdik. Aynı zamanda
Afrika Birliği çerçevesinde çok
taraflı ilişkilerimizi de güçlen-
dirdik. Bizler, Afrika'nın istikrarına
en üst düzey önem veriyoruz ve
Afrika'nın güvenlik endişelerini
çok ciddi değerlendiriyoruz."

Sudan'daki çatışmanın ikinci
yılına yaklaştığını hatırlatan Fi-
dan, çatışmaların ülke için yıkıcı
etkilere sahip olduğunu anlattı.
Fidan, "Biz, Sudan'ın uluslararası
toplumun dikkatinden kaçmasına
izin vermemeliyiz ve hemen bir
ateşkes ve kalıcı çözüm elde et-
mek için birlikte hareket etmeli-
yiz." dedi. Bakan Fidan, Türki-
ye'nin teröre karşı her zaman
mücadeleyi desteklemekte ol-
duğunu, istikrarı güçlendirme,
kapasiteyi geliştirme ve güvenin
tüm kıta boyunca artırılmasına
yönelik, yerel ve bölgesel giri-
şimleri desteklediğinin altını çizdi.
Türkiye'nin, siyasi, ekonomik,
sosyal, güvenlik ve insani im-
kanlarıyla kıtada yoğun şekilde
yatırım yapmaya devam ettiğini
kaydeden Fidan, şunları söyledi:
"Güvenlik ve kalkınma arasında

çok güçlü bir korelasyon vardır
bu nedenle Türkiye, ticaretimizin
artırılması ve kıtayla ekonomik
ortaklıklarımızın artırılması açı-
sından kapsamlı ve bütüncül bir
yaklaşım benimsemekte."

Bakan Fidan, Türkiye'nin her
yıl Afrika ülkeleriyle ticaret hac-
minin artırıldığına dikkati çeke-
rek, "Ticaret hacmimiz 2023 yılı
sonu itibarıyla 35 milyar doları
aşmıştır." diye konuştu. Türki-
ye'nin Afrika'daki doğrudan ya-
tırımlarının toplamının 7 milyar
doların üzerinde olduğunu be-
lirten Fidan, ayrıca Afrika-Türk
halkı arasında ilişkilerin gelişti-
rilmesine önem verildiğini vur-
guladı. Fidan, Cumhurbaşkanı
Erdoğan'ın Afrika'yı en sık ziyaret
eden yabancı liderlerden biri ol-
duğunu kaydetti. Erdoğan'ın 31
Afrika ülkesine 50'den fazla zi-
yaret düzenlediğini hatırlatan
Fidan, "Afrika'da 44 Türkiye bü-
yükelçiliği bulunmakta. Bizler
de Ankara'da 38 Afrika ülkesine
ev sahipliği yapmaktan onur du-
yuyoruz." dedi. "Bizim amacımız
Afrika Birliğiyle çalışmalarımızı
genişletmek ve derinleştirmektir."
diyen Fidan, 2021'de üçüncü
zirvede kabul edilen ortak eylem

planını uygulamak için ilgili tüm
kuruluşlarla yakın işbirliği içeri-
sinde çalışıldığını belirtti. Bakan
Fidan, Türkiye'nin her zaman
Afrika Birliğinin G20 daimi üyesi
olmasını desteklediğini ifade ede-
rek, 2025'te, Güney Afrika'nın
G20 dönem başkanlığının, kıta-
nın küresel gündemde öncelik-
lerini dile getirmesi için büyük
bir fırsat olacağını söyledi. "Tür-
kiye, Afrika'nın uluslararası sis-
temde hak ettiği konumu elde
etmesini güçlü bir şekilde des-
tekliyor. Afrika'nın sesinin du-
yulmasını destekliyor." ifadelerini
kullanan Fidan, uluslararası sis-
temin şu anda eşitsizliklere ve
adaletsizliklere etkili şekilde yanıt
veremediğinin altını çizdi. Fidan,
bunun çok büyük bir güvensizlik
sorununu ortaya çıkardığını dile
getirerek, şunları kaydetti:

"Artık dünyanın çok büyük
bir parçası için barış, istikrar ve
adaleti sağlayamıyor. Uluslararası
sistem, Orta Doğu'da devam
eden insani felaketi durduramadı.
İsrail halen Filistin halkına karşı
soykırım suçlarına devam ediyor.
Bu sınırı olmayan saldırı, daha
geniş anlamda bölgesel istikrarı
ve uluslararası düzeni de tehdit

ediyor. İsrail'e karşı zorlayıcı ted-
birlerin uygulanması gerekir. Biz-
ler de İsrail'e karşı silah ambar-
gosu çağrısında bulunan bir gi-
rişim başlattık."

Türkiye'nin, Afrika'nın Filistin
davasını destekleme ve İsrail'in
durdurulmasında çok önemli bir
rol oynayabileceğine inandığını
ifade ederek, "Filistinlilerin ya-
nında duran Afrika ülkelerini
takdirle karşılıyoruz." dedi. Af-
rika'nın, dünya sisteminin önemli
bir sesi olarak, Filistin için gös-
terilen çabalara katılacağına inan-
dığını söyleyen Fidan, sözlerini
şöyle sürdürdü: "Hepimizin Fi-
listin halkını temin edecek iki
devletli çözüm için daha çok ça-
lışmak için ahlaki bir sorumlu-
luğumuz var. Güney Afrika'nın
Uluslararası Adalet Divanına İs-
rail'in soykırımına karşı başvu-
ruda bulunması bu anlamda Af-
rika'dan gelen güçlü bir mesajdır."
Fidan, BM'yi daha ilgili ve yüzyılın
karmaşık sorunlarıyla yüzleşmeye
uygun hale getirme çabalarının
sürdürülmesi gerektiğini belir-
terek, BM Güvenlik Konseyi re-
formunun bu anlamda kritik
öneme sahip olduğunun altını
çizdi. lANKARA-AA
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Dışişleri Bakanı Fidan: Türkiye, Afrika’nın uluslararası
sistemde hak ettiği konumu elde etmesini destekliyor

Dışişleri Bakanı
Hakan Fidan, "Tür-

kiye, Afrika'nın
uluslararası sis-

temde hak ettiği ko-
numu elde etmesini

güçlü bir şekilde
destekliyor." dedi.
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ile ve Sosyal Hiz-
metler Bakanı
Mahinur Özde-

mir Göktaş, uluslararası sos-
yal paylaşım sitelerinin tem-
silcileri ile toplantı yaptı.
Tiktok ve Instagram'ın da
aralarında bulunduğu sos-
yal paylaşım sitesi temsil-
cileriyle gerçekleştirilen top-
lantıda, Göktaş, "Sadece bir
bakan olarak değil, aynı
zamanda bir anne olarak
konuşuyorum" ifadeleriyle
konuşmasına başladı. Dün-
yayı saran dijital ağların
hızlı, etkin ve kitlesel ileti-
şimle büyük bir güç unsuru
haline geldiğini, bu gücün
"insan odaklı bir anlayışla
yönetilmesi"nin hayati öne-
minin olduğunu vurgulayan
Göktaş, bu konuda işbirli-
ğinin gerekliliğini dile ge-
tirdi. Dijital medyanın içerik
şartlarındaki belirsizlikler
nedeniyle pek çok riski be-
raberinde getirdiğine dik-
kati çeken Göktaş, "Çok ge-
niş kitlelere ulaşan dijital
içerikler, zaman içinde ba-
ğımlılığa, dürtüsel davranış

bozukluklarına yol açabili-
yor. Başka bir ifadeyle bi-
reylerin toplumsal uyum
ve birlikte yaşam becerile-
rine zarar veriyor. Suç işle-
me riskini artırıyor ve hu-
kuki yaptırımı olan fiillerin
gerçekleşmesine zemin ha-
zırlıyor." tespitinde bulundu.
Özellikle şiddet içeren ya-
yınlara hızlı müdahalenin
önemine değinen Göktaş,
"Ekran süreleri uzayan kul-
lanıcıların aynı görüntülere
maruz kaldıkça duyarlılık-
ları zayıflıyor. Bu noktada
özellikle şiddet içeren ya-
yınlar, suçun normalleşme-

sine sebep oluyor." dedi.
TÜİK'in son araştırması-

na göre, çocukların büyük
çoğunluğunun internet ve
sosyal medya kullanıcısı ol-
duğunu, çocukların yüzde
91,3'ünün internet kullan-
dığını, yüzde 66,1'inin ise
düzenli sosyal medya kul-
lanıcıları arasında yer al-
dığını belirten Göktaş, "Ya-
pay zeka destekli yazılım-
larla zararlı içeriklerin filt-
relenmesini ve çocukların
yaşlarına uygun, gelişimle-
rini destekleyen içeriklere
yönlendirilmesini oldukça
önemli buluyoruz. Bu an-

lamda etkin ebeveyn kont-
rol araçlarının sunulmasının
dijital ortamın güvenliğini
artıran bir unsur olduğuna
dikkat çekmek istiyoruz."
bilgisini paylaştı. Sanal ku-
marın da dijital mecralarda
karşılaşılan bir diğer tehdit
olduğunu vurgulayan Gök-
taş, "Çocuklarımızı koru-
mak için de ne gerekirse
yapmakta kararlıyız." ifa-
desini kullandı. Sosyal plat-
form temsilcileri de top-
lantıdan duydukları mem-
nuniyeti dile getirerek, iş-
birliğinin önemini belirtti.
Sorunun küresel çapta ol-
duğunu, diğer ülkelerde
de benzer sorunların ya-
şandığını ifade eden sosyal
paylaşım siteleri temsilci-
leri, aldıkları önlemleri an-
lattı. Bilgi Teknolojileri ve
İletişim Kurumu ile Cum-
hurbaşkanlığı İletişim Baş-
kanlığından da temsilcile-
rin katıldığı toplantıda, iş-
birliğinin artırılması ve bu
tür toplantıların yapılması
konusunda görüş birliği
oluştu.  lANKARA-AA
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“Sabırlı Sali, Yantiri ve Çift Sarılı”
"Çok uzaklarda, rengarenk bir va-
dinin tam ortasında, gökkuşağının
tüm renklerini sergilediği, şeker
pamuğuna benzer bulutların al-
tında, parlak ve ışıl ışıl bir ev du-
rurdu. Adı Teknolojik Kulübe

Güneşin kayısı rengine boyadığı
Tantuni Vadisi’nin kalbinde, bin
bir çeşit zeytin ağacının gölgesinde
yer alan bu kulübe, doğanın kal-
binde teknolojiyle iç içe bir yaşam
sunar. Efsanevi zeytin ağaçlarının
altında, mis kokulu kayısı bahçe-
lerinin ortasında kurulu bu ek-
ranlarla dolu mekân hem modern
dünyanın yeniliklerini hem de ka-
dim Anadolu topraklarının sıcak-
lığını bir arada barındırır."

Bu ev, sadece bir ev değildi,
teknolojik keşiflerin yapıldığı bir
laboratuvar gibiydi. İçindeki her
eşya, bir düğmeye basmakla ya da
bir ses komutu ile öyle acayip işler
yapardı ki, bazen kendini bir bilim
kurgu filminde sanırdın. Mesela,
buzdolabı dondurma sunduğunda,
üstüne serpiştirdiği çikolata sosları
gökyüzünden yağan yıldızlar gibi
parıldardı!" Bulunduğunuz odanın
tavanında da o yıldızlardan görebi-
lirdiniz. Böyle bir ev!

"Teknolojik Kulübe ‘de, bir du-
varın tamamı dev bir beyaz tahtaya
dönüşebilirdi. Üzerine ne çizersen
çiz ne yazarsan yaz, hepsi üç bo-
yutlu olarak karşına çıkardı. Bir
gün, resim çizmeye meraklı küçük
bir salyangoz bu tahtaya bir inek
çizdi ve inek bir anda odada do-
laşmaya başladı! Tabii ki, küçük
salyangoz ortalığı ayağa kaldıran
bir çığlık attı!"

Bu evde yaşayan üç arkadaş
vardı: Birincisi, “Evim sırtımda,
yavaş yürürüm. Bahçede gizlenir,
yağmurda çıkarım. Kimim? Sabırlı
Sali (Salyangoz), 

İkincisi, "Kabuğum sert, gözlerim
yuvarlak. Yan yan yürümek benim
işim, ne dersin kimim ben?" Yantiri
(Yengeç) ve üçüncüsü, “Bahçede
dolaşırım, mısır yerim. İki yumurta
birden yumurtlarım. Kimim?” Çift
Sarılı (Tavuk). 

Sabırlı Sali, yavaşlığıyla tanınan
bir hayvandı ama Teknolojik Ku-
lübe sayesinde istediği yere anında
gidebiliyordu. Yantiri, yan yana
yürümekten hoşlanan utangaç bir
hayvandı. Teknolojik Kulübe, onu
istediği yere taşıyan özel bir ray
sistemiyle donatılmıştı. Çift Sarılı
ise her zaman aceleciydi. Tekno-
lojik Kulübe, ona özel olarak ta-
sarlanmış bir yumurta makinesiyle
sonsuz sayıda yumurta yapabili-
yordu.

Başlarda, arkadaşlar Teknolojik
Kulübe ‘ye bayılmıştı. Sabırlı Sa-
li’nin artık yavaşlığıyla dalga ge-
çilmiyordu, Yantiri istediği her
yere rahatlıkla gidebiliyor ve Çift
Sarılı istediği kadar yumurta ya-
pabiliyordu. Ancak zamanla bir
sorun ortaya çıktı. Bu üç ev sahibi
arkadaş, hiçbir şey yapmak zo-
runda kalmıyorlardı. 

Yemekler kendiliğinden pişiyor,
odalar kendiliğinden temizleniyor,
ödevler bile Teknolojik Kulübe ta-
rafından yapılıyordu.

Bir gün, Sabırlı Sali bahçede
gezinirken kendince parlak bir
fikir buldu. 

"Arkadaşlar," dedi, "Biz hiçbir şey
yapmıyoruz. Sanki robotlar gibiyiz.
Kendimiz yemek yapmayı, evi te-
mizlemeyi ve ödevlerimizi yapmayı
öğrenmeliyiz. Bu böyle gitmez. Ne-
redeyse hiçbir iş yapmıyoruz. Kitap
bile okumaz olduk. Varsa yoksa
evin bize sunduğu ekranlarda zaman
geçiriyoruz. Bizim atalarımız böyle
yapmamışlar ki?" 

Yantiri ve Çift Sarılı önce şaşırdı
ama sonra Sabırlı Sali’ye katıldılar. 

Yantiri,  “Haklısın galiba, bu
durum beni de çok rahatsız edi-
yor. Hiç bitiremediğimiz alınacak
eşyalar listesi, yok şu ayakkabı
yok bu gözlük, yok bu telefon

görsellerine bakmakla bir ömür
geçmez ki? 

Çift Sarılı da sözü aldı ve dedi
ki,  “O zaman neyi bekliyoruz?
Artık kendi işimizi kendimiz ya-
palım. Başkasının ürettiği tele-
fonlarla, o markayla bu markayla
övünüp zaman geçirmenin hiç
anlamı yok.”

Bu konuşmalardan sonra, Tek-
nolojik Kulübe'yi kapatıp kendi
başlarına yaşamaya karar ver-
diler. Başlarda çok zorlandılar
ama zamanla her şeyi öğrenmeye
başladılar. 

Öğrendikçe ve ürettikçe hayat-
tan daha büyük keyif aldılar. Bu
ev bizi adeta zombileştirmiş, dedi
bir gün Sabırlı Sali. Ayrıca Sabırlı
Sali, yavaş yavaş hareket ederek
bahçedeki çiçekleri suluyordu. Yan-
tiri, yan yana yürümeyi bırakıp
hızlı adımlarla koşmaya çalışıyordu
ve su kenarında küçük balıkları,
böcekleri yakalamakla meşguldü.
Çift Sarılı ise kendi yaptığı yu-
murtaları büyük bir gururla diğer
hayvanlara gösteriyordu.

Artık Teknolojik Kulübe'ye ihti-
yaçları yoktu. Çünkü en büyük
hazineleri, kendi elleriyle yaptıkları
ve öğrendikleri şeylerdi. Sabırlı
Sali, Yantiri ve Çift Sarılı, yavaş
yavaş hareket etmenin, yan yana
yürümenin ve kendi yumurtalarını
yapmanın ne kadar değerli oldu-
ğunu anlamışlardı.

Bir gün, Çift Sarılı arkadaşlarına
yalan söylemişti. En büyük yu-
murtasını kaybettiğini söylemişti
ama aslında saklamıştı. Ancak,
yalanı ortaya çıktığında çok pişman
olmuştu. Arkadaşları ona kızmış-
lardı. Çift Sarılı, onlara doğruyu
söylediğinde arkadaşları onu af-
fettiler. Çift Sarılı o günden sonra
bir daha yalan söylemedi. Çünkü
yalan söylemenin ne kadar kötü
bir şey olduğunu anlamıştı.

Sabırlı Sali da bir gün, bahçe-
deki en güzel çiçeğin solduğunu
fark etti. Çok üzülmüştü. Eski
alışkanlığıyla hemen Teknolojik
Kulübe ‘ye koştu ve çiçeği eski
haline getirmek istedi. Ama Tek-
nolojik Kulübe kapalıydı. Sabırlı
Sali, aceleyle diğer arkadaşlarını
çağırdı. Birlikte çiçeği nasıl kur-
taracaklarını düşündüler. Tam o
sırada, Yantiri utangaç bir şekilde
öne çıktı. "Belki de çiçeği sulamak
yeterli olur," dedi. Çift Sarılı da
"Ben de ona biraz gübre verebi-
lirim," diye ekledi.

Üç arkadaş birlikte çiçeği kur-
tarmak için ellerinden geleni yap-
tılar. Günlerce çiçeğe özen gös-
terdiler. Sonunda, çiçeği yeniden
canlandırmayı ve güzelleştirmeyi
başardılar. Sabırlı Sali çok mutlu
olmuştu. Arkadaşlarına dönerek,
"Görüyor musunuz? Kendimiz de
bir şeyler yapabiliyoruz. Teknolojik
Kulübe’yi ihtiyacımız yok," dedi.

O andan itibaren, arkadaşlar
Teknolojik Kulübe'yi hiç kullan-
madılar. Kendi başlarına yaşa-
mayı öğrendiler ve çok daha
mutlu oldular.

En başta, Sabırlı Sali, Yantiri
ve Çift Sarılı, Teknolojik Kulübe
‘ye güvenerek kendi çabalarını
göstermekten vazgeçmişlerdi. 

Sizce, bu durum onların hayat-
larını nasıl etkiledi? 

Eğer siz olsaydınız, aynı hatayı
yapar mıydınız? Ve böylece, üç
arkadaş, Teknolojik Kulübe’ nin
büyüsünden kurtulup, gerçek ha-
yata geri döndüler. Çünkü bili-
yorlardı ki, en büyük başarı, kendi
çabalarıyla elde edilen başarıdır.
Kısacası alın teriyle, emekle, zah-
metle kazandığımız şeylerdir.

Sabırlı Sali, her şeyi kendimizin
yaptığı bu dünya, yani asıl olması
gereken yaşam şekli ne kadar gü-
zelmiş! Biz yapmacık, geçici, gös-
termelik mutlulukların peşine düş-
müşüz. Neyse ki şöyle bir atasözü
var: “Zararı neresinden dönülse
kardır.”

FOTOĞRAF: AA

Tantuni Vadisi’nin derinliklerinde
ekranların ötesinde bir dünya

Bakan Göktaş, sosyal paylaşım
sitesi temsilcilerini ‘şiddet içeren
yayınlar’ konusunda uyardı

Cumhurbaşkanlığı İletişim Baş-
kanı Fahrettin Altun, "İsrail
bir soykırımcıdır, İsrail bir ka-
tildir ve biz var gücümüzle İs-
rail'in bu zulmüne son vermek
için çalışacağız." dedi. TRT
World Citizen tarafından Ata-
türk Kültür Merkezi'nde bu
yıl 6'ncısı düzenlenen "Huma-
nitarian Film Festival" (İnsani
Film Festivali) ödül töreninde
konuşan Altun, TRT’nin "Özü
Sözü İnsan" diyerek kararlılıkla
sürdürdüğü yayın politikasının
tezahürlerinden biri haline ge-
len festivalin hayırlara vesile
olmasını temenni etti. Festi-
valin odağında insan ve insana
dair meseleler olduğuna dik-
kati çeken Altun, "Bu festival,
insan haklarının korunmasının
önemini, sosyal adaleti, barışı,
çevre sorunlarının insan ha-
yatına etkisini öne çıkarıyor.
Bu festival bize insan hayatının
ne denli önemli, merkezi ha-
kikat olduğunu hatırlatıyor.
İnsanlık bugün ne yazık ki
büyük bir kıyımın odağında."
diye konuştu. Altun, geçen yıl
yine bu festivalin açılış ko-
nuşmasını yaparken, dünyada
süregelen ekonomik krizler-
den, salgınlardan, kıtlıktan,
susuzluktan, zorunlu göçler-
den, iklim değişikliğinden bah-
settiğini, sözlerini ise tüm bu
açık yaraların kapanmasını te-
menni ederek noktaladığını
hatırlattı. Son bir yılda, dün-
yanın yaralarından çok daha
fazla kan sızmaya başladığını
vurgulayan Altun, Gazze, Batı
Şeria, El-Halil, Refah ve Cenin'e
işaret etti. Son sığınaklarında,
üzerlerine her gün tonlarca
bomba yağan insanların şe-
hirlerinden bahseden Altun,
"Dahası kadim Beyrut şehrin-
den bahsediyorum. Zulmün
taşınmaya çalışıldığı İslam şe-
hirlerinden bahsediyorum. Bu-
gün bu kürsüden sesimizin
ulaştığı herkese, ismini tarihe
'katil devlet' olarak yazdıran
İsrail'in işlediği affedilmez in-

sanlık suçlarını bir kez daha
yüksek sesle haykırıyorum. İs-
rail bir soykırımcıdır, İsrail bir
katildir ve biz var gücümüzle
İsrail'in bu zulmüne son ver-
mek, İsrail'in bu zulmünü dur-
durmak ve bu süreçte de İs-
rail'in zulümlerini, bütün cü-
rümlerini, tüm dünyaya eli-
mizdeki bütün imkanlarla,
tüm iletişim, sanat imkanla-
rıyla göstermek için var gü-
cümüzle çalışacağız." ifadele-
rini kullandı.

2023'ün 7 Ekim'inden bu
yana güneşin tam 393 kez
doğduğunu, o günden bu
yana, daha 1 yaşını bile gör-
memiş 786 bebeğin öldüğünü,
son 393 kara günde, toplamda
17 bin 210 çocuğun Gazze'de
hayatını kaybettiğini anımsa-
tan Altun, o günden bu yana,
gökten ölüm olup yağan bom-
baların altında tam 11 bin
742 kadının da can verdiğini
söyledi. Gazze'de, toplamda
42 bin 885 insanın artık nefes
almadığını, 183 gazeteci, 1047
sağlık çalışanı ve 85 sivil sa-
vunma görevlisinin de görev-
leri başında katledildiğini dile
getiren Altun, "İçinizden, 'Onlar
sayı değil, onlar insan.' dedi-
ğinizi duyabiliyorum. Onlar
birer sayı değil, insan. Her
biri birer anne, baba, çocuk,
eş, abi, kardeş… Aradan geçen
bu 393 günde üzerlerine top-
lam 85 bin 500 ton patlayıcı
yağan insanlar. Evsiz, barksız,
camisiz, kilisesiz kalan ve vah-
şice katledilen insanlar." ifa-
delerini kullandı. Bu zulmün
tüm bölgeye yayıldığını kay-

deden Altun, Gazze'de başla-
yan katliamın bugün Türki-
ye'nin yakın coğrafyasında bir
kelebek etkisi ile büyüdüğünü
belirtti. Sanatın birleştirici gücü
altında insani değerleri sa-
vunmak için bir araya geldik-
lerini vurgulayan Altun, şunları
kaydetti: "Bizler tam da bu
süreçte şu hakikati var gücü-
müzle, yüksek sesle haykırmak
durumundayız. Bütün bunlar
açık ve net insanlık suçudur.
Bu suçları gizlemeye çalışanlar
bu insanlık suçunun ortakla-
rıdır. Suçlu İsrail'dir ve bir o
kadar da İsrail'e destek olan,
İsrail'in cürümlerini görünmez
kılmak için çaba sarf eden,
bir yandan da o cürümlere
malzeme sağlayan, o cürümleri
işlesin diye İsrail'i cesaretlen-
diren Batılı müesses nizamdır.
Batılı müesses nizamın öncü
aktörleridir. Onlar suçludur ve
biz haktan, hakikatten yana
olan insanlar bu apaçık gerçeği
her ne olursa olsun haykırmak
durumundayız."
"Küresel çözüm
mekanizmaları
üretilemiyor"

Bugün gerçeği haykıran sa-
natçıların, bilim insanlarının
ne yazık ki yoğun mahalle
baskısına maruz kaldığını, iş-
lerinden kovulduğunu ve top-
lumsal anlamda izole edilmeye
çalışıldığını anlatan Altun, "Ne
olursa olsun, hakikatin gür
sesi her daim bu türden zulüm
düzenlerini bastırmıştır, tarih
bunun örnekleriyle doludur.
Bizler, insanlık var oldukça,

insan onuru var oldukça, vic-
dan var oldukça, küresel vic-
dan toplumu var oldukça yine
bu zalimlerin ne yaparlarsa
yapsınlar, tarihin çöp sepetine
gönderileceğine inanıyoruz ve
bunun için mücadele ediyo-
ruz." diye konuştu. Altun, mü-
cadelelerini sürdürürken, sa-
natçıların duygularıyla, emek-
leriyle ortaya koyduğu ürün-
lerin çok hayati olduğunu dü-
şündüğünü dile getirdi. Sadece
yakın coğrafyada sınırlı kal-
mayan bir insani trajedinin
tam ortasında olunduğuna
dikkati çeken Altun, dünyanın
iki bin yılın ilk çeyreğini geride
bırakırken, insanlık ailesinin
maalesef tarih boyu görülme-
miş ölçekte bir küresel kaos
ortamında yaşadığını vurgu-
ladı. Her gün binlerce insanın
öldüğünü, en iyi ihtimalle
doğup doyduğu toprakları
terk etmek zorunda kaldığını
belirten Altun, Birleşmiş Mil-
letler Mülteciler Yüksek Ko-
miserliği verilerine göre bu-
gün dünyada neredeyse 120
milyona yakın kişinin zorla
yerinden edildiğini anımsattı.
Birleşmiş Milletler verilerine
göre, dünya üzerindeki mül-
tecilerin 4'te 3'ünden fazla-
sının düşük ya da orta gelirli
ülkeler tarafından misafir
edildiği bilgisini veren Altun,
"Türkiye'nin de çok iyi de-
neyimlediği üzere, refah se-
viyesi yüksek gelişmiş ülkeler
ise bu insani trajediye du-
yarsız yaklaşıyor, sarkastik
bir tavırla 'Görmedim, duy-
madım, konuşamam.' diyor.
Üç maymun tavrını sergiliyor.
Ancak ne var ki büyük kıs-
mını Filistinli, Suriyeli, Iraklı,
Ukraynalı, Afganistanlı, Gü-
ney Sudanlı ve Myanmarlı
göçmenlerin oluşturduğu bu
zorlu atmosfer, insanlığın
içinde bulunduğu acıların sa-
dece bir kısmını gözler önüne
seriyor." değerlendirmesinde
bulundu. lİSTANBUL-AA
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İletişim Başkanı Fahrettin Altun: Var gücümüzle
İsrail’in zulmüne son vermek için çalışacağız

Aile ve Sosyal Hizmetler Bakanı Mahinur Özdemir Göktaş, sosyal payla-
şım sitelerinin temsilcilerini, "şiddet içeren yayınlar" konusunda uyardı.
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İsrail'in Lübnan'ın güneyi ve doğu-
suna yönelik şiddetli saldırılarında ya-
ralanan ve vücudunda yanıklar oluşan
çocuklar ülkenin yanık ünitesine sahip
tek hastanesi Cieytavi'de tedavi ediliyor.
Başkent Beyrut'taki Cieytavi Hastanesi
yetkililerinden doktor Ziyad Süleyman,
AA muhabirine İsrail'in Lübnan'a sal-
dırıları sürerken hastanenin yarala-
nanlara verdiği hizmetleri ve Lübnan'ın
güneyindeki İsrail saldırısında vücu-
dunun birçok yerinde 3. derece yanıklar
oluşan 2 yaşındaki İvana'nın durumunu
anlattı. Süleyman, "Buradaki yanık
ünitemiz Lübnan'daki tek yanık ünitesi.
Sadece bir tane var, o da Lübnan Ci-
eytavi Hastanesi'nde." dedi. Lübnan'ın
tüm bölgelerinden vücudunda yanık
oluşan hastaların hastaneye geldiğini
kaydeden Süleyman, "Savaşın başla-
masından beri hasta sayısı arttı. Elbette
herkesi tedavi etme ve kabul etme
kapasitemiz yok. En ağır hastaları seç-
meye çalışıyoruz. Örneğin bebekleri,
kadınları veya vücudunun yüzde 40'ın-
dan fazlasında yanık olan hastaları ka-
bul ediyoruz." ifadelerini kullandı. Sü-

leyman, İsrail saldırılarının başladığı
andan bu yana 70 civarında hastayı
kabul ettiklerini ve bu hastalardan ba-
zılarını kurtaramadıklarını dile getirdi.
Genellikle 3. derece yanık olan hastaları
kabul etseler de bazen 4. derece yanık
vakalarıyla da karşılaştıklarını belirten
Süleyman, yanıklarla birlikte şarapnel
yarası ve kırık gibi yaralanmalar sebe-
biyle multidisipliner bir çalışma yü-
rüttüklerini aktardı. Süleyman, savaşın
zaten zayıf olan Lübnan'ın sağlık sis-

temine olumsuz etkisine ise şu sözlerle
temas etti: "Sigortaların ödeme oranları
çok daha az ama hükümetin savaşta
yaralanan kişilere ödeme yapmak için
bir sistemi var. Teorik olarak eğer sayı
çok artarsa muhtemelen ödemelerde
bir kesinti olacaktır."

Uluslararası kuruluşlarca İsrail'in
hem Gazze hem Lübnan'da beyaz fosfor
kullandığının kaydedildiğini hatırlatan
Süleyman, hastaların genellikle ilk te-
davilerini saldırıya uğradıkları bölgelerin

yakınındaki sağlık merkezlerinde gör-
mesinden dolayı Cieytavi Hastanesi'ne
geldiklerinde bu izlere rastlanmasının
mümkün olmadığına işaret etti. Sü-
leyman, Lübnan'ın güneyine düzenle-
nen bir İsrail saldırısı sebebiyle vücu-
dunda 3. derece yanıklar oluşan 2 ya-
şındaki İvana Zayun'un durumunu da
bu konuya bir örnek olarak anlattı.
İvana'nın Lübnan'ın güneyine gerçek-
leştirilen İsrail hava saldırısının kur-
banlarından olduğunu belirten Süley-
man, "Hastanemize gelmeden önce
yaklaşık üç hafta güneydeki bir hasta-
nede tedavi gördü. Toplam vücut yüzey
alanının yaklaşık yüzde 40'ında üçüncü
derece yanıklar vardı." ifadelerini kul-
landı. Süleyman, İvana'nın ağırlıklı
olarak yüzünde, başında ve göğüs ka-
fesinde yanıkları olduğunu, multidi-
sipliner bir ekip tarafından yanık üni-
tesinde tedavi altına alındığını kaydetti.
İvana'nın enfeksiyon geçirdiğini ve
daha sonra ameliyat edildiğini dile ge-
tiren Süleyman, durumunun iyiye git-
tiğini ve birkaç gün içinde hastaneden
taburcu edilmeye hazır olacağını ak-

tardı. İvana'nın annesi Fatıma Zayun
ise çocuğunun yaralandığı saldırıyı
şu sözlerle anlattı: "Saldırılar artık
çok şiddetli hale gelmişti. Bu nedenle
bulunduğumuz yerden ayrılmak üze-
re kıyafetlerimizi toparlayıp görüm-
cemin aracına koymuştuk. Ben mut-
faktaydım ve çocuklarım da oyun
oynuyordu. Bu sırada iki saldırı oldu.
Her tarafı dumanlar kapladı ve ne
yapacağımı bilemedim."

O anı her hatırladığında çok kötü
hisler yaşadığını dile getiren Zayun,
duman ve alevlerden çocukları göre-
mediğini ve ağlama seslerinden onlara
ulaşarak pencereden dışarı attığını
söyledi. Zayun, İvana'nın uzun süredir
tedavi gördüğünü belirterek "İlk başta
hareket edemiyor, gözlerini açamı-
yordu. Yaşayabileceğine dair umut
yoktu. Elhamdülillah gözlerini açtı,
yürümeye başladı ve durumu iyiye
gidiyor." ifadelerini kullandı. İvana'nın
çok güçlü bir çocuk olduğunu söyleyen
annesi, acılarını bazen gizlediğini ve
doktorların da bunu fark ettiğini söz-
lerine ekledi. lBEYRUT-AA

İsrail saldırılarının mağduru çocuklar, Lübnan’ın yanık ünitesine sahip tek hastanesinde tedavi görüyor

FO
T
O

Ğ
R

A
F:

 A
A

FO
T
O

Ğ
R

A
F:

 A
A

TOLGA SAKMAN

iplomatik İlişkiler ve Politik
Araştırmalar Merkezi (Dİ-
PAM) Başkanı Tolga Sak-

man, AB'deki güvenlik tartışmalarını
ve Brexit'e rağmen Avrupa'nın güven-
liğini sağlamak adına yapılan anlaş-
maları AA Analiz için kaleme aldı.

İngiltere ile Almanya arasındaki
ilişki genel olarak etkili fakat sessiz
bir ittifak olarak değerlendirilebilir.
Ancak ilişkiler, 2014 yılında Rusya'nın
Kırım'ı ilhak etmesinden sonra ivme
kazandı, Brexit'in ardından yoğunlaştı,
Rusya-Ukrayna Savaşı ile de yeni bir
evreye ulaştı. Bu toparlanmaya rağmen
siyasi faktörler, jeopolitik tehditlere
ilişkin farklı algılar ve farklı stratejik
kültürler, ilişkileri somut şekilde de-
rinleştirmek konusunda şu ana kadar
kısmen yetersiz kaldı.

İngiltere Savunma Bakanı John
Healey ve Almanya Savunma Bakanı
Boris Pistorius, 23 Ekim'de bir savun-
ma anlaşması imzalayarak, İngiltere-
Almanya askeri işbirliğinde yeni bir
sayfa açtı. Trinity House Anlaşması,
Avrupa'nın savunma harcaması en
yüksek iki devleti arasındaki derinleşen
ilişkiyi yönlendiriyor, hava, kara, deniz,
uzay ve siber olmak üzere tüm alan-
larda askeri işbirliklerini artırmaya
odaklanıyor. NATO ve Avrupa'nın gü-
venliği için önemli bir adım olan bu
girişim, her iki ülkenin de kolektif sa-
vunma yeteneklerini güçlendirmede
kritik bir içeriğe sahip.

Anlaşma, farklı şekillerde işbirliğini
öngörüyor. Öncelikle, Rusya'dan ge-
lebilecek olası saldırıya karşı daha

tutarlı ve etkili bir caydırıcılık sağlamak
için Baltık Devletleri'nde NATO'nun
doğu kanadının güçlendirilmesine
odaklanılacak, İngiliz ile Alman or-
duları arasında ortak tatbikatlar ve
eğitimler düzenlenecek. İki ülke, lo-
jistik, depolama ve tedarik yetenek-
lerini paylaşacak, operasyonel verim-
liliği artıracak ve maliyetleri düşürecek.
Anlaşmaya göre, bir saldırı durumunda
kara kuvvetlerinin NATO topraklarını
savunmaya hazır olması sağlanacak.
Diğer taraftan Alman "P8 Poseidon"
deniz devriye uçağı, Kuzey Atlantik
üzerindeki güvenliği artırmak, hayati
deniz yollarını korumak için gelişmiş
gözetleme ve operasyonel yetenekler
sağlamak, her şeyden önce Rus de-
nizaltılarının Barents Denizi'nden At-
lantik'e girişini bildirmek amacıyla İs-
koçya'daki RAF Lossiemouth üssünden
"periyodik olarak" görev yapacak.

İki ülke arasında savunma sanayisi
alanında da işbirliği maddeleri bu-
lunuyor. Bu işbirliği, büyük kalibreli
silah topçu namluları, uzun menzilli
füzeler, İHA'lar ve gelecekteki 6.
nesil savaş jetleri gibi insanlı plat-
formlar ve benzeri ürünleri kapsıyor.
Avrupa savunma sistemlerinin askeri
teknolojinin en ileri noktasında kal-
masını sağlamak için çalışmaların
Fransa gibi diğer müttefiklerle yakın
koordinasyon içinde yürütüleceği
de taahhüt ediliyor.
Avrupa'da güvenlik kaygısı
ve Brexit'in etkileri

Son dönem artan tehditler neti-
cesinde Avrupa Birliği (AB), yeni
kurumlar, kararlar ve fonlarla hem

yapısal olarak Birliğin hem de üye
devletlerin savunma kapasitesini ar-
tırmaya çalışıyor. Ancak tüm bu har-
camaların savunma mekanizmasını
güçlendirebilmesi için politika yapı-
cıların eli çok da güçlü değil. Bu ne-
denle Avrupalı hükümetler, bölgedeki
askeri açıdan güçlü müttefiklerle
daha fazla çalışmak istiyor. Ancak
Birlik, en büyük iki savunma bütçe-
sinden birine sahip bir üye devletin
ayrılışından etkilendi. Teorik olarak,
İngiltere'nin Avrupa güvenliği ve sa-
vunmasına sunabileceği çok şey ol-
duğu ve geri kalan AB hükümetleri-
nin İngiliz deneyiminden, ilişkile-
rinden ve varlıklarından faydalanmak
istediği açık. Brexit’ten sonra bile
herkes, AB ve üye devletleri etkileyen
bir savunma sorununun İngiltere'nin
ulusal çıkarlarını da doğrudan etki-
leyeceği konusunda hemfikir ve bu-
nun tam tersi için de mutabık.

Bununla birlikte AB, Avrupa silah
politikasında daha önemli bir arayış
içerisinde. Endüstriyel çıkarların önem-
li rol oynadığı gerçeği, Birlik içerisin-
deki başat ülkelerin birbirleriyle kısmen
rekabet eden kendi silah şirketlerinin
mevcudiyeti bağlamında yorumlan-
malı. Diğer taraftan, İngiliz savunma
sanayisi, kıtanın en büyüklerinden
biri ve AB içindeki rekabetten etki-
lenmeyecek şekilde dışarıda. Ancak
AB savunma fonu, AB iç pazarıyla
ilişkili olduğundan, bu fona şu ana
kadar yalnızca AB ve Avrupa Ekono-
mik Alanı (AEA) ülkelerinden firmalar
katılabiliyor ve İngilizlere de bu fon
kapsamında rağbet edilmiyor.

Diğer taraftan Avrupa genelinde

artan bir güvenlik tartışması olan,
Donald Trump'ın Beyaz Saray'a olası
dönüşünün NATO'yu ve özellikle Uk-
rayna'daki savaşı nasıl etkileyeceğinin
bilinmemesi, Avrupa'nın kendi savun-
masında daha fazla sorumluluk alması
çağrısına ve stratejik özerklik fikrinin
yükselmesine neden oluyor.

Avrupa'nın İngiltere olmadan genel
olarak stratejik özerkliğe ulaşması ise
zor görünüyor. Stratejik özerklik için
üye devletlerin güçlü liderliğinin ge-
rekli olduğu, geçen 15 yıl boyunca
Ortak Güvenlik ve Savunma Politikası
(CSDP) faaliyetlerinde ortaya çıktı.
Birlik içerisinde gerçekleştirilecek ope-
rasyonların yürütülmesi ise İngiltere
olmadan gittikçe zorlaşacak. Zira İn-
giltere'nin üyeliği döneminde, AB kuv-
vet birikimi içinde hatırı sayılır oranda
askeri personel ve teçhizata sahip ol-
duğu açıklanmıştı.
Brexit'e rağmen
anlaşma çabaları

Anlaşma, İngiltere ile büyük Av-
rupa müttefikleri arasında hem
NATO hem de ikili şartlarda daha
yakın bağlar kurmayı amaçlayan
daha geniş bir planın parçası gibi
görünüyor. İşçi Partili Savunma Ba-
kanı John Healey'nin göreve gelir
gelmez temmuzda Ukrayna, Fransa,
Almanya, Estonya ve Polonya'ya se-
yahat planı, Avrupa güvenliğinin
gerçekten de yeni İngiliz hükümeti-
nin birinci dış ve savunma önceliği
olacağını gösteriyor.

İngiltere ve Almanya artık Avru-
pa'nın en çok savunma harcaması
yapan iki ülkesi ve Ukrayna'nın Av-

rupa'daki en büyük iki askeri des-
tekçisi olduğundan, Londra ve Berlin
kıtanın güvenliği için kilit öneme
sahip. Bu tanımlama, yalnızca NA-
TO'nun doğu kanadında değil, aynı
zamanda daha geniş Avrupa-Atlantik
bölgesinde de Avrupa'nın caydırıcı-
lığına ve savunmasına katkıda bu-
lunmayı amaçlayan iddialı bir or-
taklığa dönüşüyor. Sonraki adım ise
2010'da İngiltere ve Fransa arasında
imzalanan Lancaster House Anlaş-
ması'nı yeniden başlatmak olacaktır.
2021'de AUKUS nedeniyle İngiltere
ve Fransa arasındaki yaşanan sa-
vunma temelli gerilimin atlatılması
için girişimler devam ediyor.

Trinity House Anlaşması'nın fi-
kirlerinden biri, bu üç büyük Avrupa
ülkesini ikili anlaşmalar yoluyla güç-
lendirmektir. İngiltere, Avrupa sa-
vunmasında birliktelik öngörüyor
ancak AB ile kurumsal güvenlik ve
savunma birlikteliği için girişimde
bulunup bir müzakere süreci başla-
tarak, Brexit konusundaki tartışma-
nın yeniden başlatılması riskini al-
mak istemiyor. Diğer taraftan, resmi
birliktelik bulunmadan, üçüncü ül-
kelerin AB savunma girişimlerine
katılımına ilişkin mevcut koşullar,
Londra için kabul edilemez olmayı
sürdürüyor. Bu nedenle Londra,
muhtemelen daha hızlı olan ikili
hedeflerini AB-İngiltere güvenlik
ilişkisi planlarıyla uyumlu tutmaya
çalışacaktır.

[Dr. Tolga SAKMAN, Diplo-
matik İlişkiler ve Politik Araş-
tırmalar Merkezi (DİPAM) Baş-
kanıdır.]

D

İngiltere-Almanya Trinity House Anlaşması:
AVRUPA’DA GÜVENLİK ARAYIŞLARI

Resmi birliktelik bulunmadan, üçüncü ülkelerin AB sa-
vunma girişimlerine katılımına ilişkin mevcut koşullar,

Londra için kabul edilemez olmayı sürdürüyor.
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Fransa İçişleri Bakanı Bruno
Retailleau, ülkesinde son dö-
nemde camilere yönelik artan
saldırıları kınayarak bu tür
İslam karşıtı eylemlerin kabul
edilemez olduğunu vurguladı.
Retailleau, X mesajında, "So-
ruşturmanın devam ettiği
Amiens Camisi'ni kundaklama
girişiminden iki gün sonra,
dün gece bir camiye ev sa-
hipliği yapan Fransız-Türk Sa-

int-Usage derneği, kabul edi-
lemez bir Müslüman karşıtı
eylemin hedefi oldu. Bu top-
lumlara şahsımın ve devleti-
min desteğini ifade etmek is-
tiyorum. İbadet yerlerine sal-
dırmak büyük bir korkaklık
ve barbar bir şiddetin yansı-
masıdır." ifadesini kullandı.
Ülkenin kuzeyindeki Amiens
şehrindeki Assounna Camisi,
29 Ekim'de kundaklama giri-

şimine hedef olmuş ve olayla
ilgili soruşturma başlatılmıştı.
Dün gece de ülkenin doğu-
sundaki Dijon kenti yakınla-
rındaki Saint-Usage beldesin-
de Diyanet İşleri Türk İslam
Birliğine (DİTİB) ait İhlas Ca-
misi, İslamofobik saldırıya he-
def oldu. DİTİB yetkililerinden
alınan bilgiye göre dün akşam
Saint-Usage İhlas Camisi'nin
kapısının önüne bir araçtan

domuz yavrusu leşi atıldı. Jan-
darmaya haber verilmesiyle
incelenen güvenlik kamerası
kayıtlarından saldırıyla ilgili
birçok detaya ulaşılsa da fail-
lerin kimliği belirlenemedi.
Olayla ilgili soruşturma sürüyor.
Saint-Usage İhlas Camisi, Aralık
2023'te de bir İslamofobik sal-
dırıya hedef olmuş, cami duvar-
ları ve girişine İslam karşıtı yazılar
yazılmıştı. lANKARA-AA

10 PAZARTESİ
4 KASIM 2024 Dünya İttifak

Çin, ABD seçimleri sonrası iki
kötü seçenekle karşı karşıya

İtalya’da Mossad’ın da karıştığı,
Başbakan Meloni’nin tepkisini çeken
siber casusluk skandalı büyüyor
İtalya'da geçen hafta ortaya çı-
karılan ve İsrail gizli servisi Mos-
sad'ın da adının karıştığı siber
casusluk soruşturmasının baş
şüphelisi eski polisin, İsrail tek-
nolojisine sahip kriptolu telefon
kullandığı belirtildi. Ülkede Mi-
lano Cumhuriyet Başsavcılığının
soruşturmasıyla gündeme gelen;
bir siber casusluk çetesinin, bazı
ünlü firma ve simalara dair özel
bilgileri devletin veri tabanından
ele geçirip, kötü amaçlarla kul-
landığı ve para karşılığında gizli
servislere sattığı iddialarının
yankıları sürüyor. İtalyan bası-
nında bugün çıkan haberlerde,
bir dönem üst düzey yetkilere
sahip olması sebebiyle "süper
polis" olarak anılan Carmine
Gallo hakkında yeni iddialar
gündeme geldi. Soruşturmanın
baş şüphelilerinden olan ve ha-
lihazırda ev hapsinde tutulan
eski polis Gallo'nun İsrail tek-
nolojisine sahip kriptolu telefon
kullandığı iddia edildi. Buna ek

olarak, Başbakanlıktan bazı ki-
şilerin, Gallo ile Milano Fuar
Vakfı Başkanı Enrico Pazzali'nin
ortak şirketi "Equalize"yi ziyaret
ettiğinin de soruşturma dosya-
sında yer aldığı, bu durumun,
bağlantı kurulan kişilerin nüfu-
zunu ve sahip oldukları bağlan-
tılar ağını gösterdiği kaydedildi.
Soruşturmadan basına yansıyan
daha önceki haberlerde de Gallo
ve Pazzali'nin, yasa dışı şekilde
elde ettikleri bilgileri, özel şir-
ketleri "Equalize" üzerinden mil-
yonlarca avro karşılığında İsrail
ve Vatikan gibi başka ülkelerin
gizli servislerine sattıkları ileri
sürülmüştü. İsrail gizli servisi
Mossad ajanlarının, "Equalize"
ile bazı anlaşmalar yapmış ve
bilgi takaslarına gitmiş olabileceği
iddia edilmişti. Corriere Della
Sera gazetesi, soruşturmada,
Mossad ajanı oldukları sanılan
iki İsraillinin "Equalize" firmasını
ziyaret ettiğinin belirlendiğini
duyurmuştu. lROMA-AA

Filistinlilerin topraklarını gasbeden
İsrailliler, Beytüllahim’de 
60 dönümlük araziye el koydu

ABD'de 5 Kasım'da yapılacak baş-
kanlık seçimleri yaklaşırken, bugüne
kadar 75 milyonu aşkın vatandaşın
erken oy kullandığı bildirildi. Florida
Üniversitesi Seçim Laboratuvarı,
bugüne kadar kullanılan erken oy
sayısını açıkladı. Açıklamada, şu
ana kadar ülke genelinde 75 mil-
yondan fazla vatandaşın erken oy
kullandığı duyuruldu. Bunlardan
40 milyondan fazlasının şahsen oy
verdiği belirtilen açıklamada, yak-
laşık 34 milyon ABD'linin ise posta
yoluyla erken oy kullandığı kayde-
dildi. 244 milyon seçmenin bulun-
duğu ABD'de 2020 yılında yapılan
başkanlık seçiminde yüzde 66,6 ile
rekor katılım sağlanmış ve 159 mil-
yona yakın kişi oy kullanmıştı. Birçok
eyalette erken oy kullanma işlemleri
seçim gününe kadar sürerken, posta
yoluyla ya da sandığa giderek kul-
lanılan erken oylar 5 Kasım'da kul-
lanılan oylarla birlikte o gün san-
dıkların kapanmasından sonra sa-
yılacak. ABD Başkanı Joe Biden, 5

Kasım başkanlık seçimleri için mem-
leketi Delaware'de erken oy kul-
lanmıştı. The Hill gazetesinin ha-
berine göre, eski Başkan ve Cum-
huriyetçi Partinin başkan adayı Do-
nald Trump, North Carolina eyale-
tindeki seçim kampanyasında seç-
menlere seslendi. ABD'nin "işgal al-
tındaki bir ülke" olduğunu ve ken-
disinin başkan seçilmesi halinde ül-
kenin "yakında işgal altında olma-
yacağını" ifade eden Trump, 5 Ka-
sım'ın ABD için "özgürlük günü" ola-
cağını belirtti. Trump, Virginia eya-
letindeki seçim kampanyası konuş-
masında da "popüler oylarda" ço-
ğunluğu sağlamanın zor olacağını,
çünkü New York, California gibi bü-
yük eyaletlerde Demokrat Partili seç-
menlerin ağırlıklı olduğunu dile ge-
tirdi. ABD Başkan Yardımcısı ve De-
mokrat Partinin başkan adayı Kamala
Harris, ülkenin en çok izlenen söyleşi
ve komedi programlarından "Satur-
day Night Live"a (SNL) sürpriz konuk
olarak katıldı. lANKARA-AA
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Çin, ABD'de 5 Kasım'da yapılacak
başkanlık seçimlerini yakından takip
eden ülkelerin başında geliyor. Se-
çimler, dünyanın en büyük iki eko-
nomisine sahip ülkeler arasındaki
ilişkilerin sonraki 5 yıldaki seyrini
önemli ölçüde belirleyecek. Çin açı-
sından seçimden Başkan Yardımcısı
Kamala Harris'in mi yoksa eski Başkan
Donald Trump'ın mı galip ayrılacağı
çok da önemli görünmüyor. Hem Pe-
kin'de karar vericiler hem de Çin ka-
muoyu, seçimi kim kazanırsa kazansın
Washington'ın Çin'i jeopolitik olarak
çevrelemeye, ekonomik ve teknolojik
gelişimini bastırmaya yönelik politi-
kalarını sürdüreceğini düşünüyor.
Adaylardan hiçbirinin Çin ve ABD
arasındaki gerilimleri gidermesi ve
ilişkilerde önemli bir iyileşme sağla-
ması beklenmezken, Çinliler, seçim
sonrası iki kötü seçenekle karşı karşıya
kalacaklarını öngörüyor. Harris'in, se-
çilmesi halinde ABD Başkanı Joe
Biden dönemi politikalarını sürdür-
mesi bekleniyor. Biden yönetimi, Çin
ile küresel rekabette teknoloji alanında
ihracat ve yatırım kısıtlamalarıyla
ulusal güvenliğe ağırlık veren politi-
kalar uygulamış ve Amerikan mütte-
fiklerini de bu konuda arkasından
sürüklemeyi başarmıştı. Donald
Trump ise önceki başkanlık döne-
minde Çin'e karşı cepheleşme yaratan
bir tutumu benimsemiş, iki ülke ara-
sında gümrük tarifelerinin karşılıklı
yükseltilmesiyle tırmanan "ticaret sa-
vaşını" başlatan ilk hamleler Trump
döneminde atılmıştı. ABD'de yeni bir
Trump döneminin yaratacağı olası iç
gerilimlerin, ilgiyi Çin'den uzaklaştı-
rabileceği, Pekin yönetiminin, Biden
yönetiminin devamı niteliğindeki bir
Harris başkanlığını daha istikrarlı bir
seçenek olarak görebileceği de ön-
görülüyor. ABD ile Çin arasında bir
ticaret savaşının başlangıcı olarak gö-
rülen gelişmeler, dönemin Başkanı
Trump'ın, iki ülke arasında ticaret
açığını ve Pekin yönetiminin rekabete
aykırı sanayi teşvik politikalarını öne
sürerek 2018 yılında Çin'den ithal
edilen çelik ve alüminyum ürünlerine
ilave gümrük tarifesi getirme kararıyla
başladı. Çin'in buna karşılık vermesi
üzerine uluslararası kamuoyunda "ti-
caret savaşı" olarak adlandırılan, iki
ülkenin yüz milyarlarca dolarlık dış
ticaret alışverişleri için gümrük tari-
felerini karşılıklı artırmasıyla tırmanan
bir süreç yaşandı. lPEKİN-AA
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ABD’de başkanlık seçimleri
yaklaşırken 75 milyondan fazla
seçmen “erken oy” kullandı

Filistinlilerin topraklarını gas-
beden İsrailliler, işgal altındaki
Batı Şeria'nın Beytüllahim
kentinde 60 dönümlük ara-
ziye el koydu. İşgal altındaki
Batı Şeria'da Filistinlilerin
topraklarını gasbeden İsrail-
lilerin saldırıları artarak de-
vam ediyor. Beytüllahim ken-
tine bağlı Halayil el-Levz ka-
sabası sakinlerinden alınan
bilgiye göre, söz konusu İs-
railliler, yaklaşık 60 dönümlük
arazi üzerinde konteyner ev
kurarak, inşaat çalışmalarına
başlamak için bölgeyi bul-
dozerlerle sürmeye başladı.
Kasaba sakinleri, bölgeye el
konulmasının, Beytüllahim'in,
güneydeki köylerden ayrıl-
ması ve Filistin topraklarında
kurulan Efrat ve Tekoa yer-
leşimlerinin birbirine bağlan-
ması anlamına geldiğini ifade
etti. Öte yandan Filistinlilerin
topraklarını gasbeden İsrail-

lilerin, ekim ayı ortasından
bu yana Batı Şeria'nın kuze-
yindeki Nablus kentinde Fi-
listinli çiftçilere 113 saldırı
gerçekleştirdiği belirtildi. Nab-
lus Valisi Gassan Daglas, AA
muhabirine yaptığı açıkla-
mada, Nablus'un güney kır-
salının zeytin hasat mevsi-
minin başından bu yana sü-
rekli saldırıya maruz kaldığını
dile getirdi. Daglas, İsrailli-
lerin, ekim ayının ortasından
bu yana Nablus'ta çiftçilere
karşı 113 saldırı gerçekleş-
tirdiğini ve binlerce ağacı
kestiğini, bu saldırılarda 13
Filistinlinin yaralandığını ak-
tardı. İşgal altındaki Batı Şe-
ria'da 451 bin, Doğu Kudüs'te
ise yaklaşık 230 bin İsrailli,
Filistin topraklarını gasbe-
diyor. Uluslararası hukuka
göre Batı Şeria ve Doğu Ku-
düs'teki bu gasplar yasa dışı
sayılıyor.  lRAMALLAH-AA

aşbakan Pedro
Sanchez, sel fe-
laketinden dolayı

oluşturulan Kriz Masası'nda
düzenlenen toplantıdan sonra
yaptığı açıklamada, 208'i Va-
lensiya, 3'ü Kastilya-La Mancha
olmak üzere 211 kişinin yaşa-
mını yitirdiğini açıkladı. Halen
çok sayıda kayıp olduğunu,
önceliğin arama ve kurtarma
çalışmalara verileceğini vur-
gulayan Sanchez, bölgede şu
anda 2 bin 500 asker olmasına
rağmen 5 bin asker ve 5 bin
jandarma ve polis olmak üzere
10 bin güvenlik görevlisinin
daha Valensiya'ya gönderilmesi
kararı aldıklarını duyurdu. İs-
panya demokrasi tarihinde ilk
kez bu kadar fazla sayıda asker
ve diğer güvenlik görevlilerinin
tek bir bölgeye gönderildiğini
dile getiren Sanchez, "Şu ana
kadar, evleri, yolları, sanayi
siteleri sular altında kalan 30
binden fazla insanımızı kur-
tardık. O kadar büyük bir doğal
afet yaşıyoruz ki rakamlar ye-
tersiz kalıyor, yardımların bir-
çok noktaya ulaşması uzun
sürüyor ve halen evleri, garaj-
ları, belediyeleri sular altında
kalan çok sayıda çaresiz insan
var." dedi. Bu arada, gerek İs-
panyol hükümeti, gerek yerel
yönetimler 29 Ekim'deki sel
felaketinin ardından kayıp sa-
yısıyla ilgili net bir bilgi ver-

mekten kaçınıyor. İspanyol ba-
sınında, Valensiya'daki Ope-
rasyonal Kontrol Merkezi kay-
nak gösterilerek 1300 olarak
verilen kayıp sayısı resmi yet-
kililerce yalanlanarak, "çok ka-
yıp var" demekle yetinildi. Ha-
berlerde, 1900'ün kayıp baş-
vuru telefon hattına gelen sa-
yılardan çıktığı belirtilirken,
bulunan vatandaşların sayısı-
nın listeden düşürülmemesin-
den, kayıplarla ilgili net bir
sayının halen verilemediğini
öne sürülüyor. Arama ve kur-
tarma çalışmaları devam eder-
ken, Valensiya'nın Benetusser
ilçesinde 3 gündür arabasında

mahsur kalan bir kadının kur-
tarıldığı duyuruldu. Valensi-
ya'da mevcut durumda polis,
itfaiye, asker ve sivil yardım
kuruluşundan toplam 17 bin
500 kişi arama, kurtarma ve
temizlik çalışmalarına katılıyor.
Ayrıca Valensiya'da felaketten
etkilenmeyen yerlerdeki halk
büyük bir dayanışma örneği
gösterdi. Binlerce genç ellerinde
temizlik malzemeleri ve gıda
yardımlarıyla Valensiya kent
merkezinde toplanıp, yürüyerek
felaketin yaşandığı yerleşim
yerlerine gitti. "İspanya tarihinin
en öldürücü doğal afeti" ve
"yüzyılın felaketi" olarak ta-

nımlanan sel felaketinde yardım
için İspanya'daki birçok şirket,
spor kulübü ve diğer ticari ku-
ruluşlar seferber oldu. Diğer
yandan sel felaketi sonrasında
başlayan yağmalama vakala-
rından dolayı gözaltına alınan-
ların sayısının 82'ye çıktığı,
bunlardan 10'unun tutuklandığı
bildirildi.
4500 işletme, 100
binden fazla araç
zarar gördü

Felaketin yarattığı ekonomik
zararlarla ilgili bilgi veren Va-
lensiya Ticaret Odası da böl-
gede 1800'ü çok ciddi olmak

üzere toplam 4 bin 500 işlet-
menin zarar gördüğünü, çalı-
şan sayısına göre kıyaslama
yapıldığında bunun bölge nü-
fusunun yüzde 31'ine denk
geldiğini açıkladı. Bu arada,
Valensiya özerk hükümeti yet-
kilileri, mevcut durumda böl-
genin yüzde 94'üne elektrik
verildiğini ancak su, gıda ve
doğal gaz sorununun sürdü-
ğünü kaydetti. Sel sularının sü-
rükleyip sokaklara, garajlara ve
otoyollara yığdığı 100 binden
fazla aracın zarar gördüğü Va-
lensiya'da tüm bu araçların kal-
dırılmasının bir iki ay sürmesi
bekleniyor. lMADRİD-AA

B

Fransa İçişleri Bakanı Retailleau, ülkesinde artan cami saldırılarını kınadı

İspanya'da 29 Ekim'de özellikle ülkenin doğusundaki Valensiya bölgesinde büyük zarara neden olan sel
felaketinde hayatını kaybedenlerin sayısı 211'e çıkarken, halen çok sayıda kayıp olduğu belirtiliyor.

İspanya’daki sel felaketinde ölü sayısı
211’e çıktı, halen çok fazla kayıp var
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aratonun startı,
saat 09.00'da
Anadolu yaka-

sında 15 Temmuz Şehitler
Köprüsü gişelerinin yakla-
şık 250 metre öncesinden
verildi. Maratonun başlama
işaretini İstanbul Büyük-
şehir Belediye (İBB) Baş-
kanı Ekrem İmamoğlu, İs-
tanbul Vali Yardımcısı
Ünal Kılıçarslan, Türkiye
Atletizm Federasyonu Baş-
kanı Ahmet Karadağ, Tür-
kiye Milli Paralimpik Ko-
mitesi Başkanı Murat
Aksu, Spor Hizmetleri Ge-
nel Müdürü Veli Ozan Ça-
kır, İstanbul Gençlik ve
Spor İl Müdürü Muhittin
Özbay, Spor İstanbul Ge-
nel Müdürü Renay Onur
ve Türkiye İş Bankası Ge-
nel Müdürü Hakan Aran
birlikte verdi. "Dünyanın
kıtalararası koşulan tek
maratonu" ünvanını taşı-
yan ve Dünya Atletizm
Birliğinin "Gold Label" ka-
tegorisinde yer alan ma-
raton, 46. kez gerçekleş-
tiriliyor. İBB Başkanı Ek-
rem İmamoğlu, start ön-
cesi yaptığı konuşmada,
dünyanın en güzel mara-
tonlarından birinde ol-
duklarını belirterek, "Dün-
yanın en güzel maratonu
çünkü bu maraton iki kıta
arasında gerçekleşiyor.
Hepiniz İstanbul'a hoş gel-
diniz ve hepinizi tebrik
ederim." ifadelerini kul-
landı.
Parkur

Maratona katılanlar, 15
Temmuz Şehitler Köprü-
sü'nü geçtikten sonra Be-
şiktaş sapağından ayrıla-
rak Barbaros Bulvarı'ndan
Beşiktaş'a indi, sahil yo-
lunu izleyerek Karaköy'e
ulaştı. Galata Köprü-
sü'nden sonra Sirkeci yö-
nüne sapan atletler, sahil

yolunu takip ederek Ba-
kırköy Hava Harp Okulu
önünden geldikleri isti-
kamete döndü. Sahil yo-
lundan Gülhane Parkı'na
doğru devam ederek par-
kın içinden geçen spor-
cular, tramvay yolundan
Sultanahmet Meydanı'na
çıktı. Yarış, Roma, Bizans
ve Osmanlı İmparatorluk-
larının toplantı ve spor
merkezi olan "At Meyda-
nı"nda, Sultanahmet Ca-
misi'nin giriş kapısı ile
Dikilitaş'ın arasında sona
erdi.
Erkeklerde
Etiyopyalı Dejene
Debela kazandı

"Dünyanın kıtalararası
koşulan tek maratonu"
ünvanını taşıyan ve Dün-
ya Atletizm Birliğinin
"Gold Label" kategorisinde
yer alan maraton, Ana-
dolu yakasından başlayıp,
Avrupa yakasında son bul-
du. 42 kilometrelik ma-

ratonda elit erkekler ka-
tegorisinde Etiyopyalı De-
jene Debela ipi önde gö-
ğüsledi. Debela, yarışı
2.11.40'lık dereceyle ta-
mamladı. Etiyopyalı spor-
cuyu 2.11.55'lik derece-
siyle Kenyalı Matthew
Samperu takip etti. Ma-
ratonun favorileri arasın-
da gösterilen Kenyalı Ken-
neth Kiprop Kipkemoi ise
2.12.07'lik derecesiyle
üçüncü oldu.
Kadınlarda
Bahreynli Jebet
kazandı

46. İstanbul Marato-
nu'nda elit kadınlar ka-
tegorisinde Bahreynli atlet
Ruth Jebet ilk sırada yer
aldı. Jebet, maratonu
2.24.45'lik derecesiyle ka-
dınlar arasında ilk sırada
gelen atlet oldu. Etiyop-
yalı sporculardan Erge
Diro 2.33.37'lik dereceyle
ikinci, Ayantu Abdi ise
2.33.49'luk derecesiyle

üçüncü sırada geldi. 
Hüseyin Can
altıncı oldu

Milli atlet Hüseyin Can,
maratonu altıncı tamam-
ladı. Yarışı 2.14.34 ile ta-
mamlayan Hüseyin, elit
erkeklerde ilk 10'a giren
tek Türk atlet oldu. Ömer
Alkanoğlu 2.20.43'lük de-
receyle Türk sporcular
arasında ikinci, genel sı-
ralamada 11. sırada geldi.
Halil Yaşın ise 2.23.43'lük
derecesiyle yarışı Türkler
arasında üçüncü, genel
sıralamada 12. bitirdi.
Tekerlekli sandalye
ve 15 kilometre
yarışları sonuçları

Organizasyon kapsamın-
da tekerlekli sandalye ve
15 kilometre yarışları da
yapıldı. Tekerlekli sandalye
kategorisinde erkeklerde
Ömer Cantay 2.40.05, ka-
dınlarda ise Zübeyde Sü-
pürgeci 2.51.42'lik derece-

siyle ilk sırayı aldı. Erkekler
15 kilometrede ise Abdul-
lah Tuğluk 48.41'lik dere-
cesiyle yarışı ilk sırada bi-
tirdi. Kadınlarda da Mek-
sika'dan Argentina Valde-
penas Cerna 56.31 ile ilk
sırada geldi.
Ödüller

46. İstanbul Marato-
nu'nda erkekler ve kadın-
larda birinci olanlara 45'er
bin dolar para ödülü veri-
lecek. Maratonda ikinci
olanlar 20'şer bin, üçüncü-
ler de 10'ar bin dolar ödül
alacak. Türklerde ise ma-
ratonu birinci bitirenler
50'şer bin lira, ikinciler
40'ar bin lira, üçüncüler de
30'ar bin lira ödülün sahibi
olacak. Ayrıca erkeklerde
2.09.44 ve kadınlarda da
2.18.35 olan parkur rekor-
larının kırılması halinde de
5’er bin dolar daha prim
verilecek. Elitlerde toplam
180 bin dolarlık ödül da-
ğıtılacak. lİSTANBUL-AA
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Ferdi Kadıoğlu'nun golü
Liverpool karşısında
mağlubiyeti önleyemedi

NBA’de Alperen Şengün’ün ‘double-
double’ı galibiyete yetmedi
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İttifak Beşiktaş Teknik Direktörü Gio-
vanni van Bronckhorst, Kasım-
paşa karşısında özellikle sa-
vunma bölgesinde oldukça fazla
hatalı karar verdiklerini, bunun
da kendilerine çok pahalıya
mal olduğunu söyledi. Trendyol
Süper Lig’in 11. haftasında Be-
şiktaş, sahasında Beşiktaş’a 3-
1 mağlup oldu. Beşiktaş Teknik
Direktörü Giovanni van Bronck-
horst, mücadelenin ardından
düzenlenen basın toplantısında
açıklamalarda bulundu. Ligdeki
ikinci mağlubiyeti yaşadıklarını
dile getiren van Bronckhorst,
“Art arda ikinci maçımızı kay-
bettik ama bu mağlubiyet daha
farklı bir mağlubiyet oldu. Bü-
tün sezon oynadığımız karak-
terde gibi oynayamadık bugün.
İlk dakikadan itibaren ikinci
toplarda, ikili mücadelelerde
hatalı davrandık. Bu şekilde de
maçın içine girmeniz zor oluyor.
İlk yarının sonunda golü bulduk
ki bu golün ikinci yarıda bize
yardım etmesini ve normal oyu-
numuzu oynamayı düşünürdük
ama bu olmadı. Her iki takım
da birebirlerde iyi baskı yapmak
istedi. Defansif olarak kararla-

rımız ceza sahası içerisinde ve
etrafında hatalıydı. Buralarda
gol fırsatları da verdik. Hatalı
kararlarımız bize pahalıya mal
oldu. Bugün açıkçası iyi oyna-
yamadık. Maçın içerisinde ol-
duğunuz zaman odaklandığınız
zaman konsantre olursunuz.
Doğru kararları veremedik” ifa-
delerini kullandı. Sezon bo-
yunca böyle kötü maçların ola-
bileceğinden söz eden Hollan-
dalı teknik adam, “ İyi ve kötü
maçlar olacaktır. Bugün kötü
bir maç oldu. Ama bu konuyu
bugün konuşamayız. Nisan ve
mayıs aylarına oralarda girme-
miz gerekir. Nisan ve mayısta
oralarda olmamız gerekir. Bu
yüzden maç maç gidiyoruz.
Bugün bunları yapamadık. Skor
üzücü, sonuç üzücü. Dürüst
olmak gerekirse ben de bu
mağlubiyetten dolayı son derece
kötü hissediyorum. Bugün çok
şeyi yanlış yaptığımızı söyle-
yebilirim. Ama bugün bu şekilde
oynadığınız son maç olduğun-
dan emin olmanız lazım. Ayağa
kalkıp çarşamba günü Avrupa
Ligi’nde oynayacağımız önemli
bir maçımıza hazırlanarak ga-

libiyetle ayrılmak istiyoruz” şek-
linde konuştu. 49 yaşındaki
teknik direktör, Galatasaray
müsabakasındaki oyunun ge-
risinde kalmanın kendisini üz-
düğünü aktararak, “Rakibimizin
Galatasaray maçında iyi oyna-
dığı, güçlü yönlerini gördük.
İyi hazırlandık ama bugün is-
tediğimiz oyunu oynayamadık.
En üzücü şey ise pazartesi günü
ulaştığımız seviyeye bugün ge-
lememek oldu. Türkiye’de kolay
maç yok. Gereğini yapmadığınız
zaman işlerin ne kadar kötü
olduğunu görüyorsunuz. Bu
maça da her zaman hazırlan-
dığımız gibi hazırlandık. Nor-
malde iyi oynayan oyuncuları-
mızın en iyi performanslarını
gösteremediği zamanlar olabilir.
Bugün bunu yapamadık. Maçın
içerisinde değildik. Bu sene bu
durumu görmemiştim. Bazen
sadece formunuzda olmazsınız.
Formunuzda olmadığınız za-
man kendi seviyenizde, kendi
çıtanızda oynayamadığınız za-
man işler her zaman zor olur.
İdmanlar aslında her zaman
olduğu gibiydi.” cümlelerine
yer verdi. lİSTANBUL-İHA

Adanalı sporcu Avrupa’dan halterde
3 altın madalya ile döndü 

Giovanni van Bronckhorst: “Hatalı
kararlarımız bize pahalıya mal oldu”
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Seyhan Belediyespor Ku-
lübü Milli Sporcusu Sara
Yenigün, Polonya’da ger-
çekleşen Gençler ve 23
Yaş Altı Avrupa Halter
Şampiyonası’nda U-23 ka-
dınlar 81 kiloda 3 altın
madalya kazanarak Av-
rupa Şampiyonu oldu.
Seyhan Belediyespor Ku-
lübünün Milli Sporcusu
Sara Yenigün başarısına
bir yenisini daha ekledi.
Polonya’da gerçekleşen
Gençler ve U-23 Yaş Altı
Avrupa Halter Şampiyo-
nası’nda U-23 kadınlar 81
kiloda yarışan Milli sporcu
koparmada 97, silkmede
127 ve toplamda 224 kilo
kaldırarak üç altın ma-
dalyayla Avrupa şampi-
yonluğuna uzandı. Adana
olarak Sara Yenigün ile
gurur duyduklarını belir-
ten Seyhan Belediye Baş-
kanı ve Seyhan Beledi-
yespor Kulübü Onursal
Başkanı Oya Tekin, “Sey-
han Belediyespor Kulü-
bümüzün Milli Sporcusu

Sara Yenigün’ün, Polon-
ya’da düzenlenen Avrupa
Şampiyonası’nda 3 altın
madalya kazanarak Av-
rupa Şampiyonu olması
bizler için gurur vesilesi
oldu. Türkiye Şampiyonu
olması nedeni ile ziyare-
tinde Avrupa şampiyon-
luğu sözü vermişti. Sözü-
nü de yerine getirdi. Spor-
cumuzu ve antrenörleri-
mizi yürekten kutluyo-
rum. İnanıyorum ki ba-
şarısı tüm gençlerimize
ilham kaynağı olacak ve
nice şampiyonlar yetiştir-
meye devam edeceğiz”
dedi. Yenigün de, “Türkiye
şampiyonluğunun ardın-
dan Avrupa şampiyonu
olmanın sevincini yaşıyo-
rum. Seyhan Belediye
Başkanımız Oya Tekin’e
verdiğim sözü yerine ge-
tirdiğim için de çok mut-
luyum. Başkanımıza, yö-
netim kurulumuza ve ho-
calarıma destekleri için
teşekkür ediyorum” diye
konuştu. lADANA-İHA

Milli futbolcu Ferdi Kadıoğlu'nun gol attığı
maçta Liverpool, sahasında Brighton'ı geriden
gelerek 2-1 yendi. Premier Lig'in 10. haftasında
zirve mücadelesi veren Liverpool, Anfield Road
Stadı'nda milli futbolcu Ferdi Kadıoğlu'nun
formasını giydiği Brighton'ı konuk etti. Ferdi
Kadıoğlu, ilk 11'de başladığı müsabakanın 14.
dakikasında gol perdesini açarak takımını 1-0
öne geçirdi. Milli futbolcu, Premier Lig'deki ilk
gol sevincini yaşadı. İlk yarıyı 1-0 geride
kapatan Liverpool, 69. dakikada Cody Gakpo,
72. dakikada ise Muhammed Salah'ın golleriyle
maçı 2-1 kazandı. Bu sonuçla puanını 25'e çı-
karan Liverpool, liderlik koltuğuna oturdu.
Brighton ise 16 puanda kaldı. Premier Lig'de
haftaya zirvede giren Manchester City, koltuğunu
koruyamadı. Pep Guardiola'nın öğrencileri, 10.
haftada Bournemouth'a konuk oldu. Müsaba-
kada ev sahibi ekip 9. dakikada Antoine Se-
menyo, 64. dakikada ise Evanilson'un golleriyle
2-0 öne geçti. Geri dönmeye çalışan Manchester
City, Josko Gvardiol'un ayağından 82. dakikada
farkı 1'e indirse de kalan bölümde beraberlik
golünü bulamadı. Maç, Bournemouth'un 2-1
üstünlüğüyle sona erdi. lİSTANBUL-AA

Türkiye İş Bankası
46. İstanbul Mara-
tonu'nu elit erkek-
lerde Etiyopyalı at-
let Dejene Debela

kazandı.

46. İstanbul Maratonu koşuldu

Amerikan Basketbol Ligi'nde (NBA) Houston
Rockets, milli oyuncu Alperen Şengün'ün "do-
uble-double" yaptığı maçta Golden State War-
riors'a 127-121 yenildi. NBA'e 10 maçla devam
edildi. Warriors'a uzatmada kaybeden Roc-
kets'ta Alperen Şengün, 20 dakika 38 saniye
süre aldığı mücadeleyi 14 sayı, 10 ribaunt, 4
asist ve 1 blokla tamamladı. Üçüncü yenilgisini
yaşayan ev sahibi Rockets'ta Tari Eason 27 ve
Jabari Smith Jr 21 sayı kaydetti. Sezonun 5.
galibiyetini alan Warriors'ta ise Buddy Hield
27 ve Jonathan Kuminga 23 sayıyla oynadı.
Cleveland Cavaliers, deplasmanda Milwaukee
Bucks'ı 114-113 mağlup ederek 7'de 7 yaptı.
Cavaliers'ta Donovan Mitchell 30 ve Sam
Merrill 17 sayıyla oynarken Jarrett Allen 15
sayı, 12 ribaunt ve Darius Garland 11 sayı,
10 asistle "double-double"lık performans ser-
giledi. Beşinci mağlubiyetini yaşayan Bucks'ta
Damian Lillard 41 sayı, 9 asist ve Giannis An-
tetokounmpo 34 sayı, 16 ribaunt, 9 asistle
mücadele etti. Milli basketbolcu Adem Bona'nın
süre aldığı mücadelede Philadelphia 76ers,
sahasında Memphis Grizzlies'e 124-107 kay-
betti. Bu sezon 4. galibiyetini alan Grizzlies'te
Jaren Jackson Jr 27 ve Jay Huff 20 sayı üre-
tirken, Ja Morant 18 sayı, 12 asistle "double-
double" yaptı. lİSTANBUL-AA

FOTOĞRAF: AA
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eytinburnu Beledi-
yesi Kazlıçeşme Sa-
nat, Sultan II. Ab-

dülhamid döneminde Os-
manlı Sarayı’nda Ressam-ı
Hazret-i Şehriyâri olarak gö-
rev yapan İtalyan Fausto Zo-
naro’nun fotoğraf sanatçısı
eşi Elisa Zonaro’nun, Osmanlı
dönemi İstanbul’unda geçir-
diği yıllarda çektiği fotoğ-
raflardan oluşturulan
“Elisa Zonaro'nun
İstanbul'u” adlı
sergiye ev sa-
hipliği yapı-
yor. Kazlıçeş-
me Sanat'ta
İstanbul Va-
lisi Davut
Gül ve Zey-
tinburnu Be-
lediye Başka-
nı Ömer Arı-
soy’un katılımı
ile gerçekleşen açı-
lışa, Ak Parti Zeytin-
burnu İlçe Başkanı Selami
Delibalta, belediye meclis
üyeleri, muhtarlar ve çok sa-
yıda sanatsever katıldı.  
VALİ GÜL: “100
YIL ÖNCE, 100 YIL
SONRA İSTANBUL
DÜNYANIN EN
GÜZEL ŞEHRİ…” 

Sergide konuşan İstanbul
Valisi Davut Gül, "İstan-
bul'un neresine bakar-
sak bakalım ki, 100
yıl önceki fotoğraf-
larda da bunu gö-
receğiz; dünyanın
en güzel şehri.
Bizler de bu dün-
yanın en güzel
şehrinde yaşıyo-
ruz. İstanbul'a kül-
tür çok yakışıyor,
sanat çok yakışıyor,
sergi çok yakışıyor;
bu tür aktiviteler çok
yakışıyor. Ama İstanbul içe-

risinde Zeytin-
burnu'na bir
başka yakışı-
yor, Kazlıçeş-
me'ye de bir
başka yakışı-
yor. Her sene
yaklaşık üç ay-
lık kültürel et-
kinlikler olu-
yor; bu yüz-
den Zeytinburnu Belediye

Başkanımıza ve sanatçı-
lara teşekkür ediyoruz.

Ne yaparsa yapsın,
hangi güzel etkin-
liği yaparsa yapsın,
bunun devamının
gelmesi ve tekrar-
lanması aslında
sanatseverlerin il-
gisine bağlı. O yüz-

den akşamın bu
saatinde bu etkinliğe

katılmanız, bu sevinci
yaşamanız, Belediye

Başkanımızın bu tür etkin-
liklerine devam etmesi için
motive edici olacaktır." dedi.  
BAŞKAN ARISOY:
“İLK DEFA GÜN
YÜZÜNE ÇIKAN
ESERLER BU
SERGİDE” 

Serginin muhteviyatı hak-
kında detaylı bilgiler veren
Zeytinburnu Belediye Baş-

kanı Ömer Arısoy ise,
"Kazlıçeşme Sanat'ta

Elisa Zonaro'nun
sergisini biraz
önce açtık. Bu
sergi, 31
Ocak'a kadar
devam ede-
cek. Elisa Zo-
naro, Augusto
Zonaro 'nun
eşi; kendisi res-

sam, Elisa ise fo-
toğrafçı. Birbirle-

rini tamamlayan iki
önemli sanatçı olmuşlar

ve bundan 100 yıl öncesinin
İstanbul'unu resmetmişler,
görsel malzeme haline ge-
tirmişler. Zaman zaman Elisa
Zonaro modellik yapmış, za-
man zaman ise Elisa Zona-
ro'nun çektiği fotoğraflar Au-
gusto Zonaro'nun tablolarına
dönüşmüş. İlk defa bu ser-
gide açığa çıkan fotoğraflar
var. 100 yıl öncesinin İstan-
bul'unu görmek isteyenleri,
Kazlıçeşme Sanat'taki Elisa
Zonaro'nun ‘İstanbullu' ser-
gisine mutlaka bekliyoruz.
Sergimiz 31 Ocak 2025'e ka-
dar açık olacak; bütün İs-
tanbulluları ve sanatseverleri
bu sergiyi görmeleri için da-
vet ediyorum" şeklinde ko-
nuştu.  

Zeytinburnu Kazlıçeşme
Sanat Binası’nda gösterilen
“Elisa Zonaro'nun İstanbul'u”
sergisi, 31 Ocak 2025 tari-
hine kadar sanatseverlerin
ziyaretine açık olacak. 

Z

Giresun'da yoğun ziyaretçi alan
Göksu Travertenleri ile Mavi-
göl'ün, turizm değerinin daha
da artması amacıyla "Beyazdan
Maviye Yolculuk" adlı proje ha-
yata geçirilecek. Dereli ilçesinde
turkuaz renkli göletler ve beyaz
taşlardan oluşan Göksu Traver-
tenleri, ziyaretçi sayısıyla tu-
rizmde önemli bir yere sahip.
Travertenlere 3 kilometre me-
safede bulunan Göksu Deresi'nde
büyüklü küçüklü dört gölden
oluşan Mavigöl de her geçen yıl
sayısı artan ziyaretçileriyle bölge

turizmine önemli katkı sağlıyor.
Pınarlar köyündeki travertenler
ile doğaseverlerin ilgisini çeken
Mavigöl'ü, bu yıl 400 bin dola-
yında ziyaretçi gezdi. Her iki
destinasyonun da turizm değe-
rinin daha da artırılması amacıyla
Doğu Karadeniz Kalkınma Ajansı
(DOKA) ve İl Özel İdaresi iş bir-
liğinde, "Beyazdan Maviye Yol-
culuk" adlı proje hazırlandı. Proje,
Göksu Travertenleri ile Mavigöl
arasındaki 2,4 kilometrelik alan-
da uygulanacak. Burada ahşap
yürüyüş yolu, kemer köprü, zip-

line, hobbit evler, su değirmeni,
orman içi ipli yürüyüş alanı,
ürün satış ve hizmet üniteleri,
görsel ve sanatsal temaların yer
aldığı turizm hizmet alanları
oluşturulacak. Giresun Valisi
Mehmet Fatih Serdengeçti, AA
muhabirine, Giresun'u turizm
noktasında önemli bir aşamaya
getirmek istediklerini söyledi.
Giresun'da konaklayan turist sa-
yısının her geçen yıl arttığını be-
lirten Serdengeçti, bunu daha
da yukarıya taşımak istediklerini
ifade etti. Serdengeçti, bu doğ-

rultuda Göksu Travertenleri, Ma-
vigöl ve yaylaların eşsiz bir model
oluşturduğunun altını çizerek,
"Göksu Travertenlerini 400 bin
ziyaretçi gezdi ve bu son derece
önemli bir rakam. Biz buradaki
bazı altyapı sorunlarını gideri-
yoruz, otopark problemlerini gi-
deriyoruz, yolları genişletiyoruz.
Gelecek 3-4 yıl içerisinde burayı
1-1,5 milyon insanın ziyaret ede-
ceğini değerlendiriyoruz. Buna
göre hizmetleri artırmamız, ko-
naklama ortamları oluşturmamız
gerekiyor." dedi. lGİRESUN-AA
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Göksu Travertenleri ve Mavigöl yürüyüş yoluyla birbirine bağlanacak

“Elisa Zonaro’nun İstanbul’u” adlı fotoğraf sergisi 
1891–1910 yılları arasında Osmanlı sarayında Ressam-ı Hazret-i Şehriyâri olarak görev yapan Fausto Zona-
ro’nun fotoğraf sanatçısı eşi Elisa Zonaro’nun objektifinden dönemin İstanbul’unu anlatan fotoğrafların gös-
terildiği, “Elisa Zonaro'nun İstanbul'u” adlı sergi Zeytinburnu Kazlıçeşme Sanat’ta sanatseverlerle buluştu..
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